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PROTOKÓŁ NR XIV/15  

z obrad XIVI sesji Rady Gminy Lubasz 

odbytej w dniu 27 października i 05 listopada 2015 roku godz. 14.00 

 

Obradom przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. I część 

sesji odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu. 

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności.  

Proponowany porządek obrad:  

1. Sprawy regulaminowe: 

a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad, 

b/przedstawienie I części porządku obrad, 

c/przyjęcie protokołu z obrad XIII sesji Rady Gminy  

2. Przedstawienie uchwał w sprawie: 

2.1. rozpatrzenia petycji w sprawie zmian w Statucie Gminy  

2.2. zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis na terenie 

Gminy Lubasz 

2.3. partnerskiej współpracy z powiatem czarnkowsko – trzcianeckim przy realizacji 

zadania „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1346P Kamionka – Sokołowo” w formie 

pomocy finansowej 

2.4. nadania nazwy ulicy w m. Lubasz 

2.5. zmiany uchwały nr Rady Gminy Lubasz z dnia 27 sierpnia 2015 roku w 

sprawie  określenia przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Lubasz oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków.  

3. Zakończenie I części sesji 
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Ad. 1a  Przewodnicząca Rady Gminy  podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca  1990 roku                      

o samorządzie gminnym otworzyła pierwszą część  XIV sesję VII kadencji Rady Gminy Lubasz. Stwierdziła, 

że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 13 radnych (później 

dotarł 14 radny) i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.  Następnie serdecznie 

powitała  kierowników jednostek, druha  Stanisława Hermana  Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego 

Ochotniczych Straży Pożarnych Gminnego, Prezesa  Zakładu Komunalnego – Macieja Wyrwę, Wójta 

Gminy, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik i Zastępcę Skarbnika, Radnych, Sołtysów  oraz wszystkich 

pozostałych przybyłych na dzisiejszą sesję.  

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego z listy obecności Pana  Józefa Cichorka, który 

wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad.  

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Józef Cichorek .  

Ad.1b przedstawienie porządku obrad, 

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała czy są jakieś 

uwagi do tego porządku. W związku z tym, że  uwag ani innych propozycji nie zgłoszono obrady 

porządek przyjęto jednogłośnie i rozpoczęto obrady.   

Ad 1. c przyjęcie protokołu z obrad XIII sesji Rady Gminy  

Pan Andrzej Buśko, sekretarz obrad XII  sesji Rady Gminy, która odbyła się 27 sierpnia  2015 roku 

stwierdził, że zapoznał się z protokołem. Protokół odzwierciedla obrady i wnioskuje o jego przyjęcie bez 

odczytywania. 

W wyniku głosowania protokół z obrad XIII sesji przyjęto jednogłośnie bez odczytywania. 

Pan Marek Wicher po stwierdzeniu, że protokół przyjęto jednogłośnie stwierdził, że on nie głosował na 

co Przewodnicząca RG odpowiedziała, że nie wie czym radny był zajęty, ale głosowanie się odbyło                            

i zostało zaprotokołowane, nie widzi potrzeby głosowania po raz drugi. Poprosiła radnego by był 

zainteresowany tym co się dzieje na sesji. Następnie przeszła do głównego punktu tej części sesji.  

Ad. 2 Przedstawienie uchwał w sprawie: 

Ad. 2.1. rozpatrzenia petycji w sprawie zmian w Statucie Gminy  

Temat omówiła Przewodnicząca RG, która stwierdziła, że do Rady Gminy wpłynęła petycja Pana R.R. w 

zakresie zmian w Statucie Gminy jakie zostały na ostatniej sesji przyjęte, a dotycząca nie publikowania 

protokołów z Komisji Rady Gminy. Zgłaszający petycję zwraca się do Rady,  by jeszcze raz zastanowiła 
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się czy protokoły te publikować w BIP, czy nie i jest to jak gdyby pierwsza część petycji, ponieważ druga 

dotyczy zmian w zapisach owego Statutu, a raczej zamiany słów, doprecyzowania sformułowań                       

w Statucie Gminy, aby informacja o terminie, miejscu i przedmiocie sesji była obowiązkiem, a 

nie tylko powinnością. Następnie Przewodnicząca projekt uchwały odczytała. 

 

Uwag, ani pytań  nie zgłoszono.   

Głosowanie              Za – jednogłośnie         (głosowało 13 obecnych radnych)  

Uchwała Nr XIV/99/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 2.2. zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis na terenie Gminy 

Lubasz 

Pani Arleta Przybył projekt uchwały odczytała 

Uwag nie było  

Głosowanie              Za – jednogłośnie         (głosowało 13 obecnych radnych)  

Uchwała Nr XIV/101/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 2.3. partnerskiej współpracy z powiatem czarnkowsko – trzcianeckim przy realizacji zadania 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1346P Kamionka – Sokołowo” w formie pomocy finansowej 

 

Temat omówił Pan Adam Ratajczak. Partnerska realizacja zadania wiąże się w wystąpieniem 

powiatu czarnkowsko- trzcianeckiego z wnioskiem o dofinansowanie projektu . „Przebudowa 

drogi powiatowej  Nr 1346P  Kamionka – Sokołowo” w ramach w ramach programu 

wieloletniego pn. „Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata  

2016 – 2020”.  I etap zrealizowany został również przy partnerskiej współpracy naszej gminy               

w 2015 roku. Zgodnie z kryteriami  i zasadami oceny programu, współpraca między jednostkami 

samorządu terytorialnego stanowi merytoryczny i punktowany obszar oceny wniosku, dlatego 

podjęcie uchwały jest bardzo ważne przy jego  ocenie.  

Pytań nie zgłoszono.   

Głosowanie              Za – jednogłośnie         (głosowało 14 obecnych radnych)  

Uchwała Nr XIV/100/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 2.4. nadania nazwy ulicy w m. Lubasz 

Projekt uchwały omówił Pan Adam Ratajczak. W związku z rozwojem budownictwa 

indywidualnego pojawiają się potrzeby ustalenia nowych numerów porządkowych dla 

poszczególnych  budynków.  Z uwagi na brak nazwy ulicy nie ma możliwości nadania numerów 

porządkowych dla nieruchomości zlokalizowanych  przy ulicy biegnącej na obszarze działki                      
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nr 179/17 i części działki nr 179/12 w obrębie wsi Lubasz. Nazewnictwo przyjęte w uchwale – 

ul. Kalinowa – jest  uniwersalne. Nazwę zaproponowali przyszli mieszkańcy.  

Pytań, ani uwag nie było.    

Głosowanie              Za – jednogłośnie         (głosowało 14 obecnych radnych)  

Uchwała Nr XIV/102/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad. 2.5. zmiany uchwały nr Rady Gminy Lubasz z dnia 27 sierpnia 2015 roku                                                        

w sprawie  określenia przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Lubasz oraz warunków       i 

zasad korzystania z tych przystanków.  

 

Projekt uchwały omówił Pan Adam Ratajczak. W wyniku weryfikacji przystanków autobusowych                        

i zgłoszonych potrzeb mieszkańców uzupełniono wykaz przystanków autobusowych na terenie Gminy 

Lubasz. Wykaz uwzględnia wszystkie istniejące na dzień podejmowania uchwały przystanki, na których 

zatrzymują się autobusy, w tym autobusy szkolne. Pan Adam Ratajczak powiedział, że załącznik nr 2 do 

uchwały nie zmienił się, a zmienia się tylko załącznik nr 1 w którym dopisano trzy przystanki w kamionce 

przy posesji Nr 24A; 77 i 63 po czym projekt uchwały odczytał.  

Pytań nie było.  

Głosowanie              Za – jednogłośnie         (głosowało 14 obecnych radnych)  

Uchwała Nr XIV/103/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 3. Zakończenie I części sesji. 

Wobec tego, że wyczerpano porządek obrad I części XIV sesji Przewodnicząca zaprosiła 

wszystkich na II część po czym zamknęła obrady.   

Obradom II części sesji, która odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu w dniu 05 listopada 

2015 roku  przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska. W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni 

goście wg załączonej listy obecności.  

Proponowany porządek obrad:  

1. Sprawy regulaminowe: 

a/otwarcie, stwierdzenie qorum, 

b/przedstawienie II części porządku obrad, 

c/ informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad XIII sesji  
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d/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami  

2. Omówienie założeń do projektu budżetu na 2016 rok i przedstawienie uchwał odnośnie 

stawek podatku i opłat lokalnych 

2.1. wzoru formularzy dotyczących wymiaru i poboru podatku rolnego, podatku od 

nieruchomości i podatku leśnego  

2.2. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

2.3.zastosowania zwolnień w podatku od nieruchomości 

2.4. obniżenia ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obliczenia podatku rolnego  

2.5. określenie wysokości stawek podatku od środków transportowych  

2.6. opłaty miejscowej 

2.7. opłaty targowej  

2.8. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2016 rok  

2.9. wysokości diet przysługujących sołtysom Gminy Lubasz 

2.10. zatwierdzenia taryf zaopatrzenia wsi w wodę i oprowadzenie ścieków na 2016 rok  

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

3.1.zaciągnięcia kredytu 

3.2.zmian w budżecie gminy 2015 rok 

3.3.zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2015-2025  

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych. 

6. Wolne wnioski i informacje. 

7. Zakończenie sesji 

 

Ad.1 Ad. 1a Przewodnicząca RG na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku                                   

o samorządzie gminnym otworzyła drugą część XIV sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz. Stwierdziła, że 

na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 14 radnych i Rada jest 
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władna do podejmowania prawomocnych uchwał.  Następnie serdecznie powitała  kierowników 

jednostek, druha  Stanisława Hermana  Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego Ochotniczych 

Straży Pożarnych, Panią Dyrektor GOK – Justynę Przyłudzką Gania, Prezesa Gminnego Zakładu 

Komunalnego – Macieja Wyrwę,  Wójta Gminy, Panią Sekretarz i Panią Skarbnik, Z-cę  Skarbnika,  

Radnych, Sołtysów  oraz wszystkich pozostałych przybyłych na dzisiejszą sesję. Następnie 

poinformowała zebranych, iż Sekretarz obrad wybrany został na I części sesji i pozostaje – Józef 

Cichorek.  

Ad.1b przedstawienie porządku obrad, 

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała czy są jakieś uwagi 

do tego porządku. W związku z tym, że  uwag ani innych propozycji nie zgłoszono przystąpiono do obrad wg 

otrzymanego porządku obrad.    

Ad 1. c informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie XIII sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że radni otrzymali informację razem z materiałami na sesję.  

Zapytała czy któryś z radnych ma jakieś uwagi. W związku z tym, że uwag nie zgłoszono przeszła do 

następnego punktu porządku obrad.  

Ad 1.d informacja Wójta o działaniach miedzy sesjami. 

 Zabierając głos Wójt Gminy powiedział, że w okresie  od ostatniej sesji Rady Gminy do dnia 

dzisiejszego realizowaliśmy wiele zadań, które w sposób istotny wpływają na życie wspólnoty 

samorządowej gminy. Należą do nich w szczególności : 

Prace nad strategią rozwoju gminy Lubasz przybrały szybkiego tempa. Oprócz moderatorów, 

którzy po dwóch spotkaniach przygotowali nam wstępną diagnozę oraz propozycje wizji i celów 

dla naszej gminy, powołałem zespół złożony z pracowników Urzędu i jednostek organizacyjnych 

gminy. Zadaniem zespołu jest zweryfikowanie projektu pod kątem dialogu prowadzonego                        

z mieszkańcami w trakcie zebrań wiejskich i wniosków przez nich zgłoszonych. Odbyły się już 

dwa spotkania ogólne oraz trwa praca w trzech zespołach. Planujemy przyjęcie strategii na 

grudniowej sesji rady Gminy.  

Na początku października odbyło się spotkanie z mieszkańcami ulicy Łąkowej w Lubaszu. 

Tematem spotkania była konieczność dostosowania numeracji domów do stanu faktycznego i 

prawnego. Na spotkaniu udało się wypracować kompromis, który tylko w niewielkim stopniu 
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zmieni numeracje tej rozbudowującej się ulicy. W zasadzie zmiana dotyczyć będzie trzech 

naszych mieszkańców. Pozostali pozostaną przy swojej dotychczasowej numeracji. Wszyscy 

obecni zgodzili się na takie rozwiązanie. Przy okazji mieszkańcy ulicy Łąkowej wymienili swoje 

spostrzeżenia i zgłosili wnioski, które mogą poprawić ich życie. 

Powołałem Społeczna Komisję Mieszkaniową złożoną z radnych, pracowników Urzędu Gminy, 

sołtysów wsi w których gmina ma lokale socjalne oraz Pani kierownik GOPS. Komisja odbyła 

swoje pierwsze posiedzenie w dniu 9 października br. Rozpatrywano dotychczas zgromadzone 

wnioski o przyznanie lokali. Okazuje się, że jest pewna trudność w obsadzie lokali, a przypomnę, 

że gmina posiada takie w Kamionce, Jędrzejewie oraz Klempiczu. To oddalone od Lubasza 

miejscowości, a chętnych na objęcie w nich lokali brakuje. Jest jeszcze jeden powód tego stanu 

rzeczy, mianowicie metraż tych lokali. Są to małe lokale. W przypadku rodzin z chociażby dwójką 

dzieci nie spełniają one kryteriów określonych ustawą. W trakcie posiedzenia komisji 

pozytywnie zaopiniowano wniosek o przydział lokalu w Jędrzejewie. Obecnie trwa jego 

przygotowanie, szczególnie pod kątem doprowadzenia instalacji elektrycznej. Wewnętrzna 

została już wykonana, ale podłączenie licznika przez Energetykę trwa. Będzie tam zainstalowany 

licznik na tzw. czytnik. Oznacza to, że lokator będzie musiał wykupić sobie dostęp do energii za 

posiadana przez siebie kwotę i będzie mógł korzystać z prądu tylko do tej kwoty. Takie 

rozwiązanie pozwoli na to, że nie będą powstawały zaległości w opłatach. Dwóch 

wnioskodawców odmówiło objęcia lokalu w Klempiczu lub Kamionce. W stosunku do jednej 

rodziny Sąd wydał wyrok o eksmisji po dostarczeniu lokalu socjalnego przez Gminę. Jest to 

rodzina czteroosobowa i Gmina nie ma lokalu o takim metrażu, a właściciel lokalu zwrócił się z 

wnioskiem o wypłatę odszkodowania z tytułu nie dostarczenia lokalu socjalnego. Trwa jego 

analiza. Jednocześnie mieszkanka Klempicza zwróciła się   z wnioskiem o przydział lokalu, który 

komisja rozpatrzy na następnym posiedzeniu.  

W dniu 14 października spotkałem się z zarządami wszystkich jednostek OSP działających na 

terenie naszej gminy. Tematem spotkania było omówienie stopnia realizacji budżetu 

przeznaczonego na funkcjonowanie OSP w roku bieżącym oraz zgłoszenie potrzeb do 

przyszłorocznego budżetu. Mamy jeszcze możliwości, aby w roku bieżącym zrealizować część 

potrzeb druhów. Jednocześnie jednostka OSP Lubasz , która w przyszłym roku będzie obchodzić 

jubileusz 120 – lecia istnienia zwróciła się z prośba o pomoc w organizacji tej uroczystości. 
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Oczywiście zgodziliśmy się na taką pomoc. Wstępnie ustaliliśmy, że uroczystość odbędzie się 

latem w piątek poprzedzający Dni Lubasza. Także jednostka OSP Stajkowo obchodzić będzie 

jubileusz 95 – lecia istnienia. Chcemy połączyć te dwa jubileusze. Uzgodniliśmy także, że 

będziemy spotykać się by omówić ostateczny kształt przebiegu uroczystości. 

Zakończyła się kontrola kompleksowa gospodarki finansowej gminy przeprowadzana przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową za rok 2014. Zespół kontrolny w obecności koordynatora RIO 

w Pile omówił z kierownictwem Urzędu Gminy wyniki kontroli. Kontrola przebiegła pomyślnie, 

oczywiście wystąpiły pewne uchybienia szczególnie w zakresie inwentaryzacji i gospodarki 

mieniem. Oczekujemy obecnie na wystąpienie pokontrolne i konkretne zalecenia, dzięki którym 

można będzie zlikwidować nieprawidłowości. Mówiąc o kontroli chciałbym poinformować 

Państwa, że trwa kolejna kontrola. Tym razem przeprowadza ją Wojewoda Wielkopolski, a jej 

przedmiotem jest fundusz sołecki za 2013 rok. 

Z dniem 01 listopada br. wszedł w życie nowy Regulamin Organizacyjny Urzędu Gminy Lubasz. 

Zmieniła się struktura organizacyjna. Utworzono w celu usprawnienia pracy oraz poprawy 

przepływu informacji trzy referaty : 

- Referat Finansowo- Księgowy, którego Kierownikiem została Pani Skarbnik 

- Referat Rozwoju Gminy z kierownikiem Panem Adamem Ratajczakiem 

- Referat Techniczno- Organizacyjny , którego Kierownikiem jest Pani Sekretarz. 

Utworzono cztery samodzielne stanowiska pracy tj. Kierownika USC , Zastępcy Kierownika USC 

w wymiarze 1/5 etatu , inspektora ds. Obsługi informatycznej oraz inspektora ds. promocji 

gminy i środków pomocowych. 

Z dniem wejścia w życie Regulaminu utworzyłem stanowisko Zastępcy Wójta Gminy w wymiarze 

½ etatu w połączeniu ze stanowiskiem Sekretarza Gminy również w analogicznym wymiarze. 

Dokonałem podziału obowiązków pomiędzy Wójtem a Zastępcą w ten sposób , że Gminny 

Ośrodek Kultury oraz referaty Rozwoju Gminy i Finansowo- Księgowy a także samodzielne 

stanowiska ds. Obsługi informatycznej i promocji gminy podlegają bezpośrednio pode mnie. 

Natomiast Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, Referat Techniczno- Organizacyjny oraz 
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stanowiska Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego I jego Zastępca podlegają bezpośrednio pod 

nadzór Zastępcy Wójta Gminy. Placówki oświatowe oraz Gminny Zespół Obsługi Szkół i 

Przedszkoli podlegają zarówno mnie jak i Zastępcy Wójta.  

Jak Państwo doskonale wiecie kończy się rok jubileuszowy 25- lecia samorządu.  W trakcie 

zebrań wiejskich przedstawiliśmy naszym mieszkańcom prezentację przedstawiająca dorobek 

tego okresu w  gminie. Obecnie trwają intensywne prace przygotowujące podsumowanie roku 

jubileuszowego. Ustalono, że uroczystość odbędzie się 11 grudnia br. Rozpocznie ją msza święta 

o godzinie 13.00. Ze względu na dużą liczbę uczestników dalszą część uroczystości zaplanowano 

w zajeździe METEOR. Już dziś zapraszamy do wzięcia w niej udziału. 

Okres miesiąca października i początku listopada to bardzo gorący okres poświęcony pracy nad 

przyszłorocznym budżetem. Także dzisiejsza sesji jest jedna z ważniejszych w całym roku. 

Ustalamy na niej założenia do budżetu oraz stawki podatków i opłat lokalnych na 2016 rok. 

Przygotowaliśmy na sesję pełne rozstrzygnięcia umożliwiające skonstruowanie projektu 

budżetu. Zostaną one szczegółowo omówione w trakcie jej trwania. 

Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców naszej gminy, tym którzy nie posiadają 

własnego samochodu, lub nie mogą z różnych innych przyczyn dostać się do Lubasza, w każdy 

poniedziałek począwszy od 2 listopada do końca roku 2015 będzie kursował autobus, który 

„połączy” wszystkie miejscowości z Lubaszem. W poniedziałek zainteresowane osoby będą 

mogły w Lubaszu, np. zrobić zakupy na targowisku, załatwić sprawy urzędowe, gdyż właśnie w 

poniedziałki urząd otwarty jest dla naszych mieszkańców od 7.30 do 18.00. Tematowi 

uruchomienia bezpłatnego transportu poświęcono spotkanie jakie miało miejsce w urzędzie w 

dniu 22 października  z sołtysami. Pan Piotr Błoch – inspektor ds. infrastruktury drogowej 

przedstawił zebranym projekt rozkładu jazdy. Sołtysi na gorąco zgłaszali ewentualne uwagi, do 

projektu rozkładu jazdy. Te robocze spotkanie okazało się  potrzebne. Na spotkaniu wyjaśniono 

sołtysom zasady wprowadzenia w życie tego pilotażowego programu. Jak już wspomniano 

najważniejszym jest fakt, iż będzie to transport bezpłatny, a jego koszty pokryje ze swojego 

budżetu Gmina Lubasz. Autobus będzie zatrzymywał się na tych przystankach, które 

wykorzystuje PKS, czy też autobusy dowożące dzieci do szkół. Jestt to program pilotażowy, 

dlatego też po okresie miesiąca przyjdzie czas na wyciąganie wniosków, zarówno w kwestii 

ewentualnego zwiększenia liczby kursów w tygodniu, czy też zwiększenia ilości taboru 
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autobusowego obsługującego poniedziałkowe połączenie. Zachęcamy do skorzystania z tej 

darmowej komunikacji wszystkich zainteresowanych. Oczywiście będziemy wdzięczni za 

wszystkie uwagi i propozycje odnośnie usprawnienia tej komunikacji. Na przystankach 

autobusowych oraz w innych zwyczajowo przyjętych miejscach w sołectwach rozwieszamy 

obwieszczenia zawierające rozkład jazdy autobusów.  

Odbyła się  uroczystość inaugurująca nowy rok kulturalny w Lubaszu. Spotkały się na niej osoby, 

które uczestniczą w  tworzeniu lokalnej lubaskiej kultury, pracownicy Gminnego Ośrodka 

Kultury, działacze kultury, zespoły, przedstawiciele władz samorządowych, dzieci i młodzież 

szkolna, rodzice.  Pani Justyna Przyłucka-Gania Dyrektor GOK w Lubaszu przywitała wszystkich 

dzieląc się refleksją , że kultura wyróżnia nas spośród wszystkich żywych istot, kultura to 

człowiek, a człowiek to kultura. Naszym zadaniem jest pomagać w odnajdywaniu zamiłowań, 

pasji, talentów. Krótka prezentacja multimedialna przypomniała zebranym najważniejsze 

wydarzenia minionego roku kulturalnego, a po niej przyszedł czas na podziękowania dla osób 

wspierających kulturę. Artystyczne popisy rozpoczęła Gabrysia Ewert uczennica Gimnazjum w 

Lubaszu, która swą dojrzałą grą na pianinie zachwyciła słuchaczy. Kolejna grupa młodych 

aktorów pod kierunkiem Agnieszki Ozorkiewicz przedstawiła sympatyczny montaż słowno-

muzyczny, po czym na scenie pojawiła się para tańca towarzyskiego z ISKRY Piła – Kacper Czajka 

i  Oliwia Dróżdż, prezentując widowiskowe wiązanki taneczne. Potem  na scenie pojawił się 

kolorowy  zespół „Chilli” działającego przy GOK i Szkole Podstawowej w Lubaszu, prowadzony  

przez Panią Ewę Matuszczak. Miłą niespodzianką dla organizatorów był występ Zuzanny Korczyc 

uczennicy lubaskiego gimnazjum, który wzbogacił  układy taneczne zespołu. W trakcie 

spotkania działaczy kultury  Pani Jadwiga Kazińska Kierownik  GOPS               w Lubaszu zaprosiła 

do przekazania symbolicznej złotówki na rzecz chorej dziewczynki ze Stajkowa, która potrzebuje 

wsparcia w drogim leczeniu. Zebrano sumę 347 złotych. Na zakończenie zaplanowane  było 

oglądanie dwóch wystaw towarzyszących uroczystości: olbrzymi zbiór  fotografii wykonanych 

podczas wypraw w Tatry Pana Sławomira Łapawy – podróżnika, nauczyciela, zatytułowanej 

„Bóg w dziele stworzenia” oraz wystawa prac plastycznych laureatów  konkursów pt. „Wiej 

wietrzyku wiej” i „Wakacyjna przygoda z architekturą”,    zorganizowanych  przez Publiczną 

Bibliotekę w Lubaszu. Mówiąc o Gminnym Ośrodku Kultury należy podkreślić zmiany, jakie 

zaszły w ofercie działania tej instytucji. Oferta zajęć i wyjazdów jest bardzo bogata. Wspomnę 

tu chociaż o  zajęciach teatralnych w każdy piątek od 17.00 do 19.00 dla młodzieży gimnazjalnej 
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i ponadgimnazjalnej prowadzonej przez Panią Monikę Kawka,  warsztatach florystycznych 

prowadzonych wspólnie ze Stowarzyszeniem Bliżej Siebie i natury, warsztaty ceramiczne , 

warsztaty taneczne dla kobiet na hali sportowej oraz w sołectwach 

30 września gminę Lubasz odwiedzili dyrektorzy szkół i przedszkoli z miasta Złotów wraz z 

burmistrzem Panem Adamem Pulitem.  W spotkaniu uczestniczyli wszyscy dyrektorzy szkół i 

przedszkola. Obecni byli również Pan Ryszard Bilski – kierownik GZOSiP oraz Liliana Helwich  - 

inspektor ds. promocji i pozyskiwania środków. Celem wizyty była wymiana doświadczeń 

związanych z prowadzeniem placówek oświatowych, pozyskiwaniem środków zewnętrznych 

oraz współpracą z organizacjami pozarządowymi. Goście odwiedzili Szkołę Podstawową w 

Lubaszu, Gimnazjum, Sanktuarium, w którym przyjął nas Proboszcz ks. Mirosław Wawrzyniak 

oraz Ośrodek Wypoczynkowy, który reprezentowała dyrektor Pani Justyna Przyłucka 

Gania.  Podczas spotkania, które odbyło się w Szkole Podstawowej informacje o działalności 

placówek oświatowych przedstawili wszyscy dyrektorzy szkół i przedszkola. Dzięki temu goście 

mogli dogłębnie zapoznać się ze specyfiką naszej gminy. W każdym z odwiedzonych miejsc 

wysłuchali informacji m.in. o projektach realizowanych w ostatnich latach przez szkoły, 

samorząd, parafię, Gminny Ośrodek Kultury oraz organizacje pozarządowe z naszej gminy. 

Wizyta była doskonałą okazją do wymiany informacji, zadania szczegółowych pytań, zobaczenia 

rozwiązań, które już funkcjonują. Burmistrz Złotowa dopytywał szczegółowo m.in. o Gminny 

Zespół Obsługi Szkół i Przedszkoli, który funkcjonuje w Lubaszu. Dla porównania w Złotowie 

wszystkie placówki prowadzą samodzielną księgowości i kadry.  Rozmawiano również o 

pomyśle wymiany uczniowskiej np. podczas ferii szkolnych. Już wkrótce przedstawiciele oświaty 

oraz samorządowcy z gminy Lubasz będą mogli zapoznać się z rozwiązaniami stosowanymi w 

Złotowie. 

Gminny Zakład Komunalny Sp. z o.o. w Lubaszu w dniach 12 i 13 listopada przeprowadzi zbiórkę 

AGD i RTV – tzw. „elektrośmieci” . Odpady odbierane będą w dniu 12 listopada w Lubaszu, 

Goraju, Bończy i Debem a w dniu 13 listopada w pozostałych miejscowościach gminy. 

W dniu 16 października w Zajeździe Meteor w Lubaszu odbyły się obchody Dnia Edukacji 

Narodowej w naszej gminie. Na uroczyste spotkanie z okazji Dnia Edukacji Narodowej  

zaprosiłem wszystkich pedagogów, pracowników obsługi oraz emerytów z terenu naszej gminy. 

Złożyłem podziękowania dyrektorom szkół, nauczycielom za codzienna pracę i trud związany                  



str. 12 

 

z nauczaniem dzieci i młodzieży. Praca nauczycieli jest nie tylko pracą ale i swoistą misją. 

Życzyłem aby nauczyciele czerpali satysfakcję i radość z pracy. Podziękowałem wszystkim, 

którzy nie pracują w zawodzie nauczyciela, ale  ich praca jest bardzo ważna dla prawidłowego 

funkcjonowania placówek oświatowych. Podziękowania skierowane zostały także do 

emerytów. Wyrazem podziękowań były kwiaty, które zostały tego dnia wręczone. 

Dzień Edukacji Narodowej to doskonały moment na wyróżnienie nauczycieli oraz wręczenie im 

nominacji na wyższy stopień awansu zawodowego. Nagrody otrzymali: Marcin Wicher                               

i Agnieszka Wieczorek z Gimnazjum z Lubasza, Karol Bak i Mirosława Jahns ze Szkoły 

Podstawowej z Lubasza, Barbara Kaniewska ze Szkoły Podstawowej z Jędrzejewa, Jolanta 

Zmyślona – Dyrektor Szkoły Podstawowej z Miłkowa, Iga Kozera ze Szkoły Podstawowej                             

z Miłkowa, Aleksandra Bielejewska ze Szkoły Podstawowej z Krucza, Justyna Oborska i Ilona 

Kępa z Przedszkola Bajka. Dokumenty świadczące o uzyskaniu kolejnego stopnia awansu 

nauczycielskiego odebrali: Paulina Zawadzka i Monika Stochaj – Górzna z Przedszkola Bajka oraz 

Aleksandra Bielejewska ze Szkoły Podstawowej z Krucza.  

Kilka dni temu do jeziora w Lubaszu zostało wpuszczonych 200 kilogramów szczupaka różnej 

wielkości, niektóre osobniki właściwie nadawały się już do odłowienia. Była  to ostatnia transza 

w ramach limitu dzierżawnego zarybień w 2015 roku dokonana przez Okręg Nadnotecki PZW       

w Pile. W sumie w tym roku pilski okręg przeznaczył na ten cel 25 tys. złotych. Przy wpuszczaniu 

ryby asystowali członkowie Zarządu Koła PZW w Lubaszu, którym bardzo zależy na właściwej 

gospodarce rybnej w jeziorze. 

Na początku października  w gabinecie pielęgniarskim przy Gimnazjum w Lubaszu     

przeprowadzone zostało pierwsze szczepienie przed zakażeniem wirusem brodawczaka 

ludzkiego HPV,  dla dziewczynek z rocznika 2001  mieszkanek Gminy Lubasz.   Szczepionkę 

podano 35 dziewczynkom. Dla osób które  nie zostały zaszczepione wyznaczono drugi termin  

21października 2015r. To już trzecia edycja tego typu szczepień na terenie Gminy 

Lubasz.  Tegoroczne szczepienie poprzedzone zostało spotkaniem edukacyjnym dla rodziców.  

Koszty związane z zakupem szczepionek oraz  badanie lekarskie  zostaną pokryte ze środków 

własnych gminy. Pełen cykl szczepień to  podanie  dwóch dawek szczepionki, pierwsza 

szczepionka podana została w miesiącu październiku, drugą dawkę  szczepionki dziewczynki 
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otrzymają  za pół roku, tj. w 2016r.  O dokładnym  terminie szczepienia rodzice zostaną 

poinformowani 

 Stowarzyszenie Bliżej Siebie i Natury  przystępuje do realizacji pomysłu budowy STREFY 

SWOBODNYCH SPOTKAŃ.  Na początek powstaną dwie: w Lubaszu przy Skate Parku i Kruteczku 

przy świetlicy wiejskiej. Finansowo budowę Stref Swobodnych Spotkań wsparła firma Dora 

Metal Sp. Z o.o. oraz Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu. Idea pomysłu pochodzi z prostej 

obserwacji i własnych doświadczeń. Młodzi ludzie lubią "nieformalne" spotkania, czas kiedy 

siedzą i rozmawiają lub po prostu przebywają ze sobą. Stowarzyszenie  promuje  ideę recyklingu 

oraz angażowania ludzi do działania. Te połączone wątki dały  pomysł na wspólną budowę 

recyklingowych mebli, które znajdą się w przestrzeni publicznej.  Pod okiem doświadczonych 

stolarzy i majsterkowiczów wspólnie z mieszkańcami Lubasza i Kruteczka będą budowane 

meble recyklingowe z palet, opon, tkanin, metalowych wiader po oleju itp. Pierwsze warsztaty 

z budowania EKO RECYKLINGOWYCH MEBLI, podczas których pod okiem "ZAPŁOTNI" 

zbudujemy pierwsze meble odbędą się w Lubaszu, w sali wiejskiej, 14 listopada, godz. 10.00 - 

14.00.  Kolejne zajęcia odbędą się w Kruteczku, w świetlicy wiejskiej - 21 listopada, godz. 10.00 

- 14.00. Materiały i narzędzia organizuje stowarzyszenie. 

Hodowcy lubaskiej sekcji Polskiego Związku Gołębi Pocztowych w dniu 24 października                            

w restauracji „Relax” położonej nad jeziorem lubaskim podsumowali sezon lotowy 2015, który 

trwał od kwietnia do września bieżącego roku  i wręczyli puchary. Po podsumowaniu sezonu 

lotowego 2015 wspólnie z gośćmi wręczono puchary za najlepsze osiągnięcia.  

Dwa I Miejsca dla Gimnazjum w  Lubaszu i awans na Mistrzostwa Rejonu to wynik Drużynowych 

Mistrzostw Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego w tenisie stołowym szkół gimnazjalnych, 

które odbyły  się w hali widowiskowo- sportowej przy Gimnazjum w Lubaszu.  Drużyna 

dziewczyn oraz chłopców wygrała swoje turniej. Dziewczyny, w składzie Barbara Wiśniewska, 

Zosia Sotek  oraz Agata Ławińska broniły ubiegłorocznego tryumfu. Zawodniczki rozstawione                      

z numerem ,,1” podczas rozgrywek straciły tylko jednego seta. Drugie miejsce zajęły dziewczyny 

z Drawska,          a na najniższym stopniu podium uplasowała się drużyna z  Romanowa. Zmagania 

chłopców również wygrała drużyna gospodarzy w  składzie: Jarosław Urbański, Maciej Buśko                   

i Piotr Filoda , którzy w finale stoczyli zacięty i widowiskowy bój z gimnazjalistami z Czarnkowa.  

Trzecie miejsce zdobyła drużyna z Drawska. Zawody cieszyły się dużym zainteresowaniem.                      
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O zwycięstwo walczyło 7 drużyn chłopców i 6 drużyn dziewczęcych. Nad przebiegiem zawodów 

czuwali nauczyciele wychowania fizycznego: Jacek Michalak oraz Daniel Opas. Drużyny                                  

z miejsca pierwszego i drugiego uzyskały awans na mistrzostwa rejonu, które odbędą się                    

w 9 listopada w  Wyrzysku. 

Po trzech miesiącach sportowych emocji tenisa ziemnego poznaliśmy najlepszych                                           

w rozgrywkach prowadzonych na lubaskim Orliku. W lidze, która liczy sobie już cztery edycje, 

drugi raz w historii  tryumfował Szymon Szwed, przed Maciejem Buśko i Maciejem Budajem.               

O miano "najlepszej rakiety w gminie" rywalizowało 14 zawodników, a za największy sukces 

należy uznać fakt, reaktywacji rozgrywek po roku przerwy. 

Piłka siatkowa to drugi po piłce nożnej sport narodowy w  naszym kraju.  

Między innymi z tego właśnie powodu zorganizowany został 02 października 2015r. IV  Otwarty 

Turniej Piłki Siatkowej Mężczyzn „Siatka w Lakierkach”. Po raz kolejny inicjatorami imprezy byli 

nauczyciele wychowania fizycznego oraz dyrekcja Gimnazjum im. ppłk. Zdzisława Orłowskiego 

w Lubaszu. W rozgrywkach wzięło udział 5 drużyn. Patronat nad imprezą sprawowała Posłanka 

na Sejm RP Maria Małgorzata Janyska, która dokonała wraz z panią dyrektor gimnazjum Iwoną 

Wieczorek oficjalnego otwarcia turnieju.  

Jak ważne tematy podejmuje się w poezji przekonali się wszyscy, którzy uczestniczyli                                   

w kolejnym Szkolnym Konkursie Recytatorskim, który odbył się w piątek 03 października  2015r. 

Przyciągnął on bowiem  najlepszych recytatorów naszego gimnazjum, którzy wykazali się 

wysoką kulturą żywego słowa. Celem konkursu było propagowanie piękna poezji i języka 

polskiego wśród młodzieży, upowszechnianie sztuki recytacji oraz integracja młodzieży 

gimnazjalnej. Jury nagrodziło  Nicole Cieślak , Aleksandrę Konieczka  oraz Jakuba Wujca. 

Wyróżnieni zostali: Aleksander Mróz i Tymoteusz Piechowiak. Laureaci będą reprezentować 

szkołę w Powiatowym Konkursie Recytatorskim „ Kochać poezję” w Czarnkowie, który odbędzie 

się jeszcze w październiku tego roku. Gratulujemy i życzymy kolejnych sukcesów. 

 W dniu 23 września 2015 roku w pięknej jesiennej scenerii na terenie GOK w Lubaszu odbyły 

się Gminne Biegi Przełajowe. Zawody odbyły się w kategorii szkół podstawowych i gimnazjów. 

Uczniowie godnie reprezentowali  swoje szkoły i w duchu fair-play walczyli o zwycięstwo. 

Pytań do informacji Wójta nie zgłoszono 
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Ad. 2. Omówienie założeń do projektu budżetu na 2016 rok i przedstawienie uchwał odnośnie 

stawek podatku i opłat lokalnych 

Założenia do projektu budżetu na 2016 rok omówiła Skarbnik Gminy. Powiedziała, że Wójt na 

podstawie założeń  przedstawi radnym do połowy listopada  projekt budżetu, który będzie 

opiniowany przez poszczególne Komisje. Projekt musi być zgodny z założeniami                              

i wskazówkami przyjętymi na sesji, a dopełnieniem są uchwały o podatkach i opłatach lokalnych, 

które gmina może sama kształtować zgodnie z ustawowymi założeniami.  

Wysokość dochodów budżetowych gminy corocznie szacowana jest na podstawie aktualnie 

obowiązujących ustaw tj. przede wszystkim w oparciu o ustawę o dochodach jednostek 

samorządu terytorialnego, o podatkach i opłatach  lokalnych oraz o podatku rolnym i leśnym. 

Zgodnie z tymi ustawami: 

1) podstawą waloryzacji górnych stawek podatków i opłat lokalnych (podatek  od  

nieruchomości, od środków transportowych, opłaty : targowa, miejscowa, od posiadania 

psów) na 2016r. jest wysokość inflacji za I półrocze 2015r. – w przypadku br. odnotowano 

deflację na poziomie 1,2 % (komunikat Prezesa GUS z 15.07.2015r.), 

2) średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających rok podatkowy służy do 

wymiaru  podatku rolnego na 2016r. ; wynosi ona  53,75 zł za 1 dt   (komunikat Prezesa  

GUS   z  19.10.2015r.), 

3) średnia cena sprzedaży drewna za pierwsze trzy kwartały 2015r. jest  podstawą do 

wymiaru podatku leśnego na 2016r. – wynosi 191,77 zł za 1 m3 (komunikat Prezesa GUS 

z 20.10.2015r.) 

Zakłada się, że w 2016r. na terenie naszej gminy nastąpi wzrost stawek  podatków  i opłat 

lokalnych o ok. 2% , przy zachowaniu ceny maksymalnej sprzedaży drewna. Podtrzymuje się 

nadal stanowisko dotyczące  rezygnacji  z opłaty od posiadania psów. 

Dochody ze sprzedaży mienia komunalnego planuje się przy uwzględnieniu  zbycia czterech 

działek budowlanych – w Nowinie ,Jędrzejewie, Kruteczku, Kamionce  i Prusinowie. Ponadto 

planuje się sprzedaż ,wykonanych w ramach II etapu gazyfikacji, rurociągów gazowych, zgodnie 

z podpisanym aneksem do umowy.   

Wydatki - przy opracowaniu projektu ustawy budżetowej na rok 2016 przyjęto m.in., że: 
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• prognozowany średnioroczny wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych wyniesie 101,7%, 

• średnioroczny wskaźnik wzrostu wynagrodzeń w państwowej sferze  budżetowej   w wysokości 

100,0%, 

• wysokość obowiązkowej składki na Fundusz Pracy nie ulegnie zmianie  i wynosić będzie 2,45% 

podstawy wymiaru składek na ubezpieczenia emerytalne  i rentowe. 

   2. Przy konstrukcji projektu budżetu Gminy Lubasz  na 2016r. zakłada się: 

      - wzrost o ok. 10%  wynagrodzeń  pracowników samorządowych wszystkich  jednostek      

        organizacyjnych gminy, 

      - utrzymanie poziomu pozostałych wydatków według  przewidywanego wykonania  

        2015r. 

3.Projekt budżetu winien uwzględniać przede wszystkim zobowiązania wynikające ze     

   spłaty rat kredytów ,  pożyczek i poręczeń  oraz z zawartych umów dotyczących    

   realizacji  budżetu  2015r. 

     4. W ramach zadań inwestycyjnych planuje się przede wszystkim: 

         1)  przebudowę  drogi Sokołowo-Kamionka zgodnie z podjętą  w tym zakresie uchwałą  

              Rady Gminy Lubasz w sprawie partnerskiej współpracy z powiatem czarnkowsko- 

              trzcianeckim, przy realizacji tego zadania , w formie pomocy finansowej, 

          2)  budowę  II  etapu gazyfikacji i opracowanie dokumentacji na III etap , zgodnie                        

               z podpisaną umową ze spółką gazowniczą  i wykazem przedsięwzięć do  

              Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2025 ,   

          3)  przebudowa i remont budynku nr 4  Szkoły Podstawowej w Lubaszu – zgodnie                                  

               z wykazem przedsięwzięć  do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2025, 

           4) budowa separatorów wraz z odwodnieniem placów i parkingów, 

           5) rozbudowa oświetlenia ulicznego w gminie – przygotowanie dokumentacyjne na  

               przyszłą realizację inwestycji, 
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           6) opracowania dokumentacyjne dotyczące projektów , na które można uzyskać  

               dofinansowanie ze środków unijnych ( np. przebudowa oczyszczalni ścieków                           

               i budowa sieci kanalizacyjnej w Stajkowie , modernizacja stacji uzdatniania wody           

               w Lubaszu) 

        5. Finansowanie sołectw w 2016r. odbywać się będzie na niezmienionych zasadach  tj.  

            poprzez  Fundusz Sołecki oraz  ze  środków pochodzących  z zagospodarowania  

            mienia przekazanego w użytkowanie statutami wsi.  

        6. Po stronie wydatków uwzględnione będą wszystkie zmiany dot. realizacji zadań  

            przez gminę, wywołane zmianami przepisów prawa wprowadzonymi  w bieżącym    

            roku.    

Skarbnik nadmieniła, że Wójt po przyjęciu założeń musi przyjąć główne kierunki przy projekcie 

budżetu, który winien być opracowany do 15 listopada i przyjęty zarządzeniem. Następnie radni 

ten projekt otrzymają wraz z projektem WPF, po czym w terminie 14 dni zbiorą się komisje, 

które musza wydać na temat tych dokumentów opinię.  

Uwag ani pytań do założeń nie zgłoszono.  

Ad. 2.1. podjęcie uchwały w sprawie wzoru formularzy dotyczących wymiaru i poboru podatku 

rolnego, podatku od nieruchomości i podatku leśnego  

Projekt uchwały odczytała Pani Arleta Przybył.  

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie 

Za – 13      przeciw – 0     wstrzymujących się – 1  (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XIV/104/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 2.2. podjęcie uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

Projekt uchwały odczytała Pani Arleta Przybył.  
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Pan Jacek Michalak zauważył, że w ppkt. d wkradł się błąd – jest 4,70 i należy to poprawić za  co 

Pani Arleta Przybył przeprosiła i powiedziała, że będzie tak jak powinno 4,65 zł 

Marek Wicher stwierdził, że wstrzyma się przy głosowaniu, gdyż Gmina Lubasz zamiast 

zachęcać inwestorów do inwestowania na naszym terenie to robi odwrotni, dlatego że podnosi 

podatki od nieruchomości przy prowadzeniu działalności gospodarczej. Będzie głosował 

przeciwko tej podwyżce.  

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że będziemy głosować nad całą uchwałą.  

Dalszych uwag nie było 

Głosowanie 

Za – 13      przeciw – 0     wstrzymujących się – 1  (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XIV/105/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 2.3.zastosowania zwolnień w podatku od nieruchomości 

Projekt uchwały odczytała Pani Arleta Przybył.  

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie 

Za – jednogłośnie                                                                (głosowało 13 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XIV/106/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 2.4. obniżenia ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obliczenia podatku rolnego  

Projekt uchwały odczytała Pani Arleta Przybył.  

Marek Zieliński stwierdził, że po analizując uchwałę należy zauważyć, że cena kwintala żyta 

wzrosła o 4,65% w stosunku do ubiegłego roku.  Uważa, że jest to duży wzrost w stosunku do 

innych podatków, dlatego wstrzyma się przy głosowaniu.  

Marek Wicher – stwierdził, ze popiera wniosek marka i również się wstrzyma.   
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Głosowanie 

Za –   8                Przeciw -   1           Wstrzymujących się -   5         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XIV/107/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 2.5. określenie wysokości stawek podatku od środków transportowych  

Projekt uchwały odczytała Pani Arleta Przybył.  

Marek Wicher powiedział, ze wstrzyma się przy głosowaniu, ponieważ jego zdaniem, żeby 

podnosić podatki od środków transportowych trzeba najpierw wybudować drogi  

 

Głosowanie 

Za –   13                Przeciw -  0           Wstrzymujących się -  1         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XIV/108/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 2.6. opłaty miejscowej 

Projekt uchwały odczytała Pani Arleta Przybył.  

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie 

Za –   14                                                                           (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XIV/109/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 2.7. opłaty targowej  

Projekt uchwały odczytała Pani Arleta Przybył.  

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie 

Za –   14                                                                           (głosowało 14 obecnych radnych) 
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Uchwała Nr XIV/110/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 2.8. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na 2016 rok  

Projekt uchwały odczytała Pani Arleta Przybył.  

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie 

Za –   14                                                                           (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XIV/111/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 2.9. wysokości diet przysługujących sołtysom Gminy Lubasz 

Projekt uchwały omówiła Pani Janina Szwerkolt, która powiedziała, ze ostatnia podwyżka diet 

dla sołtysów została uchwalona w dniu 28 grudnia 2012 roku i obowiązuje po dzień dzisiejszy                

i jest to kwota 220 zł na miesiąc. W projekcie uchwały proponuje się miesięczna dietę dla 

sołtysów w wysokości 300 zł. Następnie projekt uchwały odczytała.   

Kazimierz Wicher powiedział, ze starał się już wcześniej o podwyżkę dla sołtysów, dlatego że 

wie co znaczy praca sołtysa na wsi. Sołtys musi przyjechać do gminy niekiedy kilka razy                              

w tygodniu. Musi organizować różne imprezy i integrację mieszkańców. Powiedział,  że  mówi 

zawsze, że sołtys pracuje na „polu”, ale to też gmina. Nadszedł czas by , sołtysom podwyższyć 

dietę. Nie wiadomo kiedy będzie następna podwyżka, dlatego proponuje, by podwyższyć                         

o 100zł ,a nie o 80 zł. Jest to jego wniosek formalny do przegłosowania przez radnych.  

Wobec powyższego Przewodnicząca przystąpiła do głosowania nad wnioskiem – aby 

podwyższyć dietę do kwoty 320 zł.  

Za –   12                Przeciw -  0           Wstrzymujących się -  2         (głosowało 14 obecnych radnych) 

 

Głosowanie nad cała uchwałą z w/w poprawką.  

Za –   12                Przeciw -  0           Wstrzymujących się -  2         (głosowało 14 obecnych radnych) 
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Uchwała Nr XIV/112/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

PRZERWA 15:10-15:25 

Przewodnicząca RG wznowiła obrady i powitała przybyłych na  sesję przedstawicieli fundacji 

PRO FAMILIA MEA,  

- Panią Prezes  fundacji Magdaleną Ignaczak 

-  Panią  Dorotę Nowakowską 

-  Pana Sławomira  Walkowiaka 

- i Pana  Alberta Neiman 

Zapytała radnych czy w/w mogą w tej chwili przedstawić swój projekt „ NASZE ZASADY – TWOJE 

BEZPIECZEŃSTWO” z którym do nas przyjechali, a później Rada przeszłaby do kontynuacji 

porządku obrad. Wobec tego, że radni zaakceptowali propozycję Przewodnicząca udzieliła 

głosu Pani Magdalenie Ignaczak, która powiedziała, że substancje odurzające są powszechnie 

dostępne dla nieletnich, których rodzice często nie mają pojęcia, że ich dzieci się trują, dlatego 

trzeba podjąć działania po to, by skutecznie ograniczyć dystrybucję narkotyków i dopalaczy, by 

młodzi ludzie nie mieli do nich dostępu i tym samym nawet nie mogli po nie sięgnąć. Fundacja 

Pro Familia Mea to przede wszystkim ludzie – doświadczeni specjaliści, którzy w pracy 

zawodowej nie raz mieli do czynienia z problemem narkotyków. Wspólnie przygotowaliśmy 

projekt, dzięki któremu jesteśmy przygotowani do walki z problemem sprzedaży substancji 

psychoaktywnych. Zaznaczyła, że fundacja współpracuje z psami do wykrywania zapachu 

narkotyków i dopalaczy. Odpowiednio szkolone psy rozwijają wrodzone predyspozycje do pracy 

węchowej i potrafią z niezwykłą skutecznością wskazywać osoby, które miały kontakt                                    

z substancjami odurzającymi. Na opiekunów i przewodników psów wybrano  wieloletnich 

szkoleniowców psów z policji. Psy nie będą same – z powietrza każdemu z nich będzie 

towarzyszył dron, patrolujący okolice szkoły.  Chcemy, by każdy, kto odważy się podjąć próbę 

sprzedaży narkotyków w pobliżu szkół miał świadomość, że jest obserwowany i informacja                       

o zdarzeniu zostanie przekazana policji. 

Roman Gościniak zapytał jakie to koszty dla gminy na co Pani Prezes odpowiedziała, że żadne, 

ponieważ projekt jest finansowany ze środków własnych Fundacji i darowizn od sponsorów.  
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Magdalena Janc Węglewska zapytała jaka jest częstotliwość patrolowania szkoły, która wyraża 

zgodę na współpracę czy to jest tylko jednorazowe czy cykliczne na co pani Prezes 

odpowiedziała, że fundacji zależy na cyklicznej współpracy. Projekt zakłada, by pojawiać się w 

szkole, która została objęta opieką raz w tygodniu na przerwie, przy czym konkretny termin nie 

byłby ustalany, aby potencjalni dilerzy nie mogli się zorientować kiedy to faktycznie nastąpi. 

Romuald Gasperowicz zapytał czy jeżeli nastąpiło by jakieś wykrycie to interwencja będzie od 

razu policji? 

Magdalena Ignaczak – nie- my tylko informujemy policję bo mamy taki obowiązek, ale policja   

z nami nie wkracza .    

Magdalena Janc Węglewska stwierdziła, ze jest to bardzo korzystna propozycja tym bardziej, ze 

coraz bardziej jesteśmy nastawieni na bezpieczeństwo. Jeżeli jeszcze gmina nie ponosi kosztów 

to jest to bardzo korzystna oferta. Zaznaczyła, że jako radni nie mogą decydować za dyrektorów 

– mogą jedynie wydać swoja opinię o tym projekcie. Stwierdziła, że na naszym terenie oprócz 

szkół dla których organem prowadzącym jest gmina jest jeszcze szkoła niepubliczna, w której 

jest może problem większy jak w naszych, dlatego uważa że z tą szkołą można by także podjąć 

współpracę.  

Paweł Strawa – powiedział, że jest wychowawca w szkole ponadgimnazjalnej. Zapytał czy szkoła 

ta mogłaby włączyć się w ten projekt jeżeli jest poza Gmina Lubasz na co Pani Prezes 

odpowiedziała, że jak najbardziej. Ich zamierzeniem jest, by projekt rozwinął skrzydła i swym 

zasięgiem objął nie tylko powiat czy województwo, ale był realizowany w całym, kraju.  

Paweł Strawa powiedział, że rozpoczyna się niedługo tydzień profilaktyki w szkołach i będą 

chcieli zaprosić Państwa do siebie do Goraja.  

Pani Ignaczak stwierdziła, że jak najbardziej mogą przyjechać i przedstawić swój projekt w tej 

szkole. Nadmieniła, że ich psy są jeszcze bardzo młode i dopiero rozpoczną szkolenie. Projekt o 

którym mówiła rozpocznie się dlatego od września przyszłego roku.  

Jacek Michalak zapytał jak długo taki projekt by trwał na co Pani Prezes odpowiedziała, że rok 

szkolny. Nie wyklucza się możliwości współdziałania w następnych latach.  
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Na pytanie z sali czy będzie prezentacja drona Prezes odpowiedziała, że nie ponieważ 

przystosowany on jest to latania w wolnej przestrzeni  

Wójt Gminy zabierając głos podziękował Państwu za przyjazd i przedstawienie swojego 

projektu. Zwrócił uwagę, że dla naszych jednostek organem prowadzącym jest gmina, 

natomiast dla Edukacji tym organem jest powiat, dlatego należałoby zaprosić także Starostę. 

Stwierdził, że jest to bardzo dobry kierunek działania przy równoczesnym wdrażaniu coraz 

więcej metod edukacyjnych, nie tylko kontrolnych, żeby nasze dzieci i młodzież mieli większą 

świadomość. Stwierdził, że może jeszcze w listopadzie czy w grudniu z udziałem Komisji Zdrowia 

i Oświaty,  czy też całej Rady Gminy takie spotkanie w szerszym gronie zorganizować,  na które 

przedstawiciele  fundacji zostaną zaproszeni.  

Ad. 2.10. zatwierdzenia taryf zaopatrzenia wsi w wodę i oprowadzenie ścieków na 2016 rok  

Projekt uchwały odczytał Pan Andrzej Łusiewicz.  

Marek Wicher powiedział, że tak jak wspomniał już na komisji zgłasza wniosek formalny, by 

osoby dowożące ścieki płaciły symboliczną złotówkę za m3 scieków.  

Magdalena Janc Węglewska zabierając głos powiedziała, że dziwi się, że Pan Marek chce                            

z jednej strony aby na terenie naszej gminy inwestować, aby zachęcać inwestorów, a tutaj chce 

Pan aby płacić 1 zł. Zaznaczyła, że 30% mieszkańców wywozi nieczystości płynne – jeżeli ten 

wniosek zostanie przegłosowany jest pewna, że tych osób będzie jeszcze mniej. Niektórzy 

wywożą raz w miesięcy inni częściej, a inni wcale. Do 2025 roku kraje Unii Europejskiej winny 

sobie poradzić, ze ściekami i wodą, ale niestety my jesteśmy na szarym końcu. Tylko 30% zostało 

objętych do tej pory w sieć kanalizacyjną. Jest Pan już którąś kadencję radnym i dziwi mnie  - 

jako mieszkańcy byliśmy przed dylematem co wybrać. Jako mieszkanka Kruteczka  6 lat temu 

wybierałam czy woda czy droga i wybraliśmy drogę i w tym, roku mieszkańcy również wybrali 

drogę z drugiej strony Kruteczka. Zastanawiam się co ma na celu ta złotówka. Za chwilę 

będziemy tak jak ci pod Lublinem, gdzie zaczęli likwidować szamba bo zgodnie z dyrektywą unii  

bo  szambo w tradycyjnej formie powinno zniknąć, a w to miejsce winny powstać przydomowe 

oczyszczalnie ścieków. Za chwile ludzie będą robić wychodki na zewnątrz bo szamba nie będą 

wywozić. Trzeba uświadamiać, żeby społeczeństwo w ogóle wywoziło. To tak samo jak ze 
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śmieciami nie ma świadomości, nie ma żadnego recyklingu bo nie ma świadomości. Takiej 

świadomości nie uzyskamy przez ustalenie tej złotówki.  

Marek Wicher – o złotówce mówię dlatego, że skromne pieniądze by się uzbierały. Bardzo mi 

się podobało to co Pani powiedziała – może ta złotówka zmobilizowałaby mieszkańców do 

budowy przydomowych oczyszczalni.  Ludziom dałoby do myślenia – po co płacić jak można 

wybudować oczyszczalnię na którą można jeszcze pozyskać środki z Unii Europejskiej. Te środki 

mniejsze czy większe przydałyby się na dalszą kanalizację naszych wsi.  

Marian Mirek – powiedział, że Stajkowo ma oczyszczalnie, ale nie ma kanalizacji, która miała 

być wybudowana w 2003 roku. Na dzień dzisiejszy to kara dla mieszkańców bo nie dosyć, że 

trzeba dowozić to jeszcze maja płacić złotówkę. Ci co maja kanalizację nie muszą się o nic 

martwić. W przeliczeniu m3 ścieków dowożonych  jest droższy od tych wpływających do 

kanalizacji o 20 zł. To usługa transportowa jest taka droga. Powiedział, że nie godzi się na coś 

takiego i poprosił radnych, by się zastanowili przy głosowaniu.  

Kazimierz Wicher – powiedział, że jak trzeba te ścieki dowozić, a z niektórych wiosek bardzo 

daleko to są koszty i tak jak powiedziała Pani Magdalena ludzi trzeba uświadamiać, żeby nie 

wywozili do rowów. Głównym celem jest to, aby nie zanieczyszczać środowiska.  

Józef Cichorek powiedział, że popiera wniosek Pani Magdaleny i Pana Mirka. Uważa tak samo – 

będą karani ci którym nie wybudowano jeszcze kanalizacji.  

Marek Wicher stwierdził, że prawda jest taka, że niektórzy w ogóle nie wywożą nieczystości  

Magdalena Janc Węglewska – będzie to absurd, że ci co wywożą to muszą jeszcze więcej płacić.   

Roman Gościniak stwierdził, ze jest tutaj pewne niezrozumienie,  Pan marek się zagalopował bo  

chodzi o 1 zł za beczkę, a nie m3  

Marek Wicher – zgłaszam wniosek formalny, by ustalić od beczki symboliczną złotówkę 

Marian Mirek – to w takim razie niech ci co maja kanalizację też płacą dodatkowo złotówkę.  
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Marek Wicher zapytał Pana Mariana ile beczek wywozi w ciągu roku na co zapytany 

odpowiedział, że 12 sztuk, a Pan Marek stwierdził, że w takim razie będzie płacił 12 zł. 

Józef Cichorek – nie będzie płacił bo tego nie przegłosujemy 

Głosowanie nad wnioskiem formalnym, aby mieszkańcy dowożący ścieki płacili złotówkę za 

oczyszczanie beczki nieczystości.  

Za – 1                Przeciw – 13              Wstrzymujących się -0   

Głosowanie całej uchwały bez poprawek  

Za – 13               Przeciw – 1              Wstrzymujących się -0          (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XIV/113/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 3.Podjęcie uchwał w sprawie: 

Ad. 3.1.zaciągnięcia kredytu 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Powiedziała, że kwota  kredytu długoterminowego                       

w wysokości 230.000 zł planowana jest w przychodach budżetu gminy 2015r.  i  przeznaczona 

będzie na  pokrycie kosztów  inwestycji  z zakresu gazyfikacji gminy –I etap. Zadanie 

sklasyfikowane jest w planie wydatków, a środki kredytowe pozwolą  na  częściowe pokrycie 

kosztów wymienionej inwestycji. 

Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie  

Za – jednogłośnie                                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XIV/116/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

Ad. 3.2.zmian w budżecie gminy 2015 rok 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy  zmiany dotyczą: 

W zakresie dochodów gminy: 

        1. Zwiększenie planu dochodów własnych gminy – łącznie o 150.000 zł, w tym: 

1)  zmniejszenia planu – 48.000 zł  



str. 26 

 

- wpływy  za gospodarowanie i  korzystanie ze środowiska ( udział Urząd 

Marszałkowski) – 15.000 zł, 

- opłata targowa – 13.000 zł, 

- podatek rolny –osoby fizyczne – 10.000 zł, 

- wpływy  z czynszów i  dzierżaw  (budynki komunalne, lokale użytkowe) – 5.500 zł, 

- opłata eksploatacyjna – 4.500 zł 

         2) zwiększenie planu – 198.000 zł 

               - podatek od nieruchomości osób prawnych – 135.000 zł, 

               - podatek od czynności cywilno-prawnych – 27.000 zł, 

               - podatek od środków transportowych – 14.000 zł, 

               - dochody Urzędu Gminy – refundacja za  prace publiczne + zwrot kosztów     

                  egzekucyjnych  (Quidel) – 9.000 zł, 

               - opłata za zajecie pasa drogowego – 8.000 zł, 

               - podatek od spadków i darowizn – 5.000 zł.   

         2. Dotacja celowa z przeznaczeniem na wyposażenie szkół w podręczniki oraz materiały  

             edukacyjne i ćwiczenia  -  1.295,34 zł –  zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego         

         3. Dochody z wynajmu sal wiejskich -  670 zł   (sołectwo Kamionka – 470 zł;           

              Sołectwo Miłkowo- 200 zł )    

W zakresie wydatków: 

1. Zmniejszenie limitu wydatków (łącznie o 460.688 zł)  : 

1) zadanie  inwestycyjne „Budowa separatora wraz z odwodnieniem placów                               

i parkingów w centrum Lubasza” – 146.000 zł, 

2) dotacja dla Edukacji Lubasz – 190.000 zł, 

3) obsługa długu gminy – odsetki od kredytów i pożyczek – 35.000 zł, 
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4) poz. Urząd Gminy  - 31.213 zł ( wynagrodzenia  bezosobowe i prowizyjne – 14.000 zł                         

+ pozostałe wydatki rzeczowe – 17.213 zł), 

5) gospodarka gruntami i nieruchomościami – 29.000 zł, 

6) ochrona zdrowia – program profilaktyki - szczepienia HPV – 9.000 zł, 

7) utrzymanie zieleni – 8.700 zł, 

8) dofinansowanie dla Powiatu- dokumentacja na budowę chodnika Krucz – 5.775 zł,  

9) remont sieci kanalizacyjnej w ul. Łąkowej – 4.000 zł, 

10)  przedszkola publiczne (odpłatność za dzieci Gminy Lubasz uczęszczające do 

przedszkoli Gminy Czarnków)  - 2.000 zł.     

1. Zwiększenia limitów (łącznie o 510.688 zł)   na: 

1) wynagrodzenia i pochodne pracowników placówek oświatowych  - 284.000 zł, 

2) przebudowę i remont budynku SP Lubasz ( ul. Podgórna 7) – 61.000 zł, 

3) bieżące utrzymanie dróg gminnych – 20.000 zł, 

4) dopłata do gospodarki wodno-ściekowej ( GZK) – 20.000 zł, 

5) budowa zjazdu z drogi powiatowej na działkę przy  świetlicy wiejskiej w Prusinowie–

17.000zł,  

6) 20% udział własny gminy w realizacji zadań  z zakresu pomocy społecznej i wypłaty 

stypendiów socjalnych  – łącznie 21.188 zł ( zasiłki okresowe – 5.044 zł + stypendia 

16.144 zł), 

7) środki dla GOPS – 17.000 zł ( DPS- 9.000 zł + zasiłki celowe- 8.000 zł), 

8) schronisko dla zwierząt – 12.000 zł, 

9) wykonanie inaktywacji fosforu na Jeziorze Dużym w Lubaszu – 11.000 zł, 

10) koszty energii- oświetlenie uliczne – 8.000 zł, 

11) dotacja dla przedszkola niepublicznego Leśne Skrzaty i niepubliczne przedszkola                       

w Sarbii – 9.000 zł, 

12) zakup znaków D15- przystanek autobusowy – 7.000 zł,  

13) wykonanie szamba przy budynku komunalnym Kamionka 44 – 7.000 zł, 

14) wykonanie szamba przy świetlicy wiejskiej w Kruteczku – 6.000 zł, 

15) promocja gminy – 7.600 zł, 

16) sieć wodociąg. ul. Porzeczkowa w Lubaszu – inwentaryzacja powykonawcza -400 zł, 

17) budowa drogi Antoniewo-Krucz- opracowanie karty informacyjnej przedsięwzięcia 

wymaganej przez RDOŚ   - 2.500 zł  
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Ponadto zmiany w zakresie Funduszu Sołeckiego i pozostałych środków do dyspozycji sołectw. 

 Zmniejsza się również przychody z tytułu  planowanego do zaciągnięcia w 2015r.  kredytu  na  

 zadania inwestycyjne  o 100.000 zł tj. do kwoty 230.000 zł. 

Łączna kwota  wydatków po zmianach wynosi  23.990.668,53  zł,  z  tego:           

           - wydatki bieżące w wysokości         22.023.311,60 zł 

           - wydatki majątkowe w wysokości     1.967.356,93 zł      

Następnie Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała.  

Marek Wicher – powiedział, że jutro jest odbiór chodnika na ul. Winiary, który został wybudowany ze 

środków funduszu sołeckiego. Z tego co mi wiadomo to tam nastąpiła pewna pomyłka i zostało zrobione 

więcej chodnika aniżeli było zaplanowane. Z tego co widzę nie ma zmiany w budżecie na tą różnicę za 

wykonanie tych około 30mb, dlatego mam pytanie czy to 30mb zrobiono w ramach tej kwoty, która była 

przeznaczona w budżecie czy też będzie trzeba jeszcze dołożyć, czy będzie dopłata do tego chodnika?   

Wójt Gminy zauważył, że jutro tak jak powiedział radny jest odbiór i trzeba poczekać do tego odbioru – 

Komisja wtedy wykaże czy faktycznie jest więcej. Jak będzie wszystko zgodnie z umową to dobrze,                      

a jak jest coś więcej to wtedy trzeba poszukać przyczyny i wtedy będziemy na następnej sesji rozmawiać. 

Od tego jest komisja, która dokona pomiaru i wszystko sprawdzi. 

Marek Wicher – stwierdził, że  rozumie, że pomiarów jeszcze nie było na co Wójt Gminy odpowiedział, 

że tak to należy rozumieć bo od tego jest Komisja. 

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.  

Głosowanie  

Za – jednogłośnie                                            (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XIV/114/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 3.3.zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2015-2025 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Skarbnik Gminy zaznaczyła, że projekt ten radni 

otrzymali przed sesją (wspominała o tym na komisjach) aby jak najwięcej prac wykonać przed 

projektem budżetu na 2016 rok. Chodziło o to by projekt jak najmniej odbiegał od ostatecznej 

uchwały, aby jak najlepiej oszacować prognozowane dochody na przyszłe lata. Zaznaczyła, że 

budżet i WPF to musi być spójne o czym radni już wiedzą.  WPF , szczególnie załącznik w którym 



str. 29 

 

pokazane są inwestycje już w obecnej chwili, przed przyjęciem budżetu na 2016 rok winien 

również najmniej odbiegać od tego planowanego na przyszły rok, dlatego ten wykaz został 

uaktualniony i dostosowany już do przyszłego budżetu. Stąd też ogrom prac nad tą Wieloletnia 

Prognozą Finansową.   Zmiany  w Wieloletniej Prognozie Finansowej  polegają zatem na 

dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów  i  wydatków do 

wartości zawartych w budżecie gminy, po wprowadzonych  zmianach zarządzeniami Wójta 

Gminy Lubasz z dnia 30 września  i 23 października  2015r. oraz uchwałą  Rady Gminy Lubasz                

z dnia 5 listopada 2015r. w sprawie zmian  w budżecie gminy 2015r.  Dokumentami  tymi  

zwiększono dochody ogółem i bieżące   o 431.146,86 zł.  Zwiększenie planu  w zakresie 

dochodów bieżących nastąpiło głównie  z powodu przyjęcia do planu budżetu dotacji celowych 

na zadania bieżące, dodatkowych wpływów  z podatków i opłat oraz pozostałych dochodów.   

Wydatki ogółem  zwiększyły się  331.146,86 zł , w tym wydatki bieżące  o  389.021,86 zł,                             

a wydatki majątkowe zmniejszono  o  57.875,00 zł.   

Łączny plan dochodów budżetu gminy, po zmianach, na dzień  5 listopada  2015r. ukształtował 

się na poziomie 23.819.772,53 zł, w tym dochody bieżące 23.271.019,91 zł i dochody 

majątkowe 548.752,62 zł. 

Łączny plan wydatków budżetu gminy , po zmianach, na dzień 5 listopada 2015r. wynosi  

23.990.668,53 zł, w tym wydatki bieżące  22.023.311,60 zł  i wydatki majątkowe                    

1.967.356,93 zł.   

Przychody zostały zmniejszone o 100.000 zł z tytułu planowanego do zaciągnięcia kredytu                    

i wynoszą  841.181,00  zł. Rozchody pozostają na niezmienionym poziomie  tj.   670.285,00 zł.  

Wynik budżetu to deficyt w wysokości 170.896 zł; planowana kwota długu na koniec 2015r. 

uległa zmianie tj. zmniejszeniu o 100.000 zł  i wynosi  11.616.076,63 zł. 

Wykaz  przedsięwzięć  do WPF  został uaktualniony i dostosowany do możliwości finansowych  

zarówno bieżącego roku jak i lat następnych.  Weryfikacja przedsięwzięć  nastąpiła w trakcie 

analiz i prac nad projektem budżetu na 2016r. i przygotowywanej strategii rozwoju gminy.                         

W związku z faktem, że nie ogłoszono  jeszcze żadnego naboru na projekty unijne , zaplanowane 

wcześniej  zadania do realizacji w 2016r. zostały przesunięte w czasie. Wprowadzono natomiast 

dwa nowe zadania  tj.                                                                                                                   

1) urządzenie przestrzeni publicznej w centrum Lubasza jako projekt planowany do 

realizacji z udziałem środków unijnych  w latach 2016-2017 – łączne nakłady to kwota 

715.000 zł, 
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2) budowa separatorów wraz z odwodnieniem placów i parkingów – realizację zadania 

założono w latach 2015-2018 ze środków budżetu gminy w łącznej wysokości                 

309.000 zł 

Następnie Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie było  

Głosowanie  

Za – jednogłośnie                                            (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XIV/115/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 4  Interpelacje i zapytania radnych.  

1) Andrzej Buśko – pozwolę sobie zgłosić dwa wnioski odnośnie chodników  

- Pan Marek tutaj powiedział, że chodnik na ul. Winiary został już ukończony dlatego 

pozwolę sobie złożyć wniosek – wykonać, zmienić nawierzchnię chodnika na ul. 

Wiejskiej. Położona została tam już cała infrastruktura, dlatego można już ten chodnik 

zmodernizować.    

- Drugi mój wniosek dotyczy także chodnika – jesteśmy z Komisji Gospodarczej                        

i mieliśmy zaplanowaną ocenę chodników, dlatego wnoszę o dokonanie przeglądu               

i oceny stanu chodników w gminie oraz o rozpatrzenie możliwości ich naprawy.  

2) Żaneta Andrzejewska – jesteśmy przy chodnikach dlatego pozwolę sobie podtrzymać 

ten temat. Mamy chodnik na ul. Podgórnej zalany ileś lat temu asfaltem, który jest już 

wypłukany. Jest dziewczynka na Osiedlu Górczyn, która porusza się na wózku (ma już 

elektryczny, dlatego może poruszać się już sama) i na mój wniosek zostały obniżone już 

krawężniki co obecnie umożliwiona jej swobodny przejazd do Szkoły Podstawowej                         

w Lubaszu. Dziewczynka ta rozpocznie niedługo edukację w Gimnazjum w Lubaszu (po 

stronie sołtysa i gimnazjum chodnik jest zrobiony i krawężniki obniżone, jest nawet 

przejście dla pieszych) i w związku z tym, że przy tym chodniku z asfaltu są wysokie 

krawężniki (pomimo że sama mogłaby się poruszać na wózku) będzie miała problem, 

dlatego proszę rozważyć możliwość przebudowy tego chodnika bo jest on w złym stanie. 

3)   Jacek Michalak – składam wniosek o wybudowanie boiska lekkoatletycznego na 

terenie za budynkiem gimnazjum w Lubaszu. W naszej Gminie istnieje baza do 

uprawiania różnych dyscyplin sportowych, szczególnie zespołowych gier sportowych, 

ale brakuje profesjonalnego obiektu do trenowania lekkoatletyki, która jest najprostszą 
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i najtańszą formą dbania o zdrowie i kondycję fizyczną i psychiczną. W naszej Gminie nie 

można przeprowadzić najprostszych zawodów na  przyzwoitym poziomie. Bieganie po 

dziurach jest raz dla dzieci i młodzieży niebezpieczne, a po drugie nie promuje tej formy 

aktywności. Mamy teren, który można wykorzystać  

4) Jacek Michalak -  zgłaszam wniosek o wybudowanie miasteczka ruchu drogowego przy 

Szkole Podstawowej w Lubaszu. Ze względu na pogarszający się stan bezpieczeństwa 

ruchu drogowego należy podejmować działania zmierzające do poprawy tej sytuacji. Im 

wcześniej rozpoczniemy edukację dzieci, tym szybciej osiągniemy oczekiwane efekty. 

Wychowanie komunikacyjne jest ważnym elementem wykształcenia nowoczesnego 

społeczeństwa. Musimy zadbać o bezpieczeństwo już tych najmłodszych.  

5) Jacek Michalak – doposażyć plac zabaw przy ulicy Powstańców Wielkopolskich. Jest to 

nowy plac, wyposażony w 4-5  urządzeń do zabawy. Jest duży obszar,  który jest mało 

wykorzystany.  Należy go  wzbogacić, aby zachęcić dzieci do zabawy, dlatego wskazane 

byłoby go doposażyć  

6) Paweł Strawa – chciałem złożyć kilka wniosków:  

– pierwszy dotyczy poprawy bezpieczeństwa mieszkańców oraz uczniów Gminy Lubasz 

Ponawiam wniosek -  chodzi o zmianę znaków drogowych A-17 „dzieci” na A-17 „strefa 

szkolna” oraz zamontowanie progów zwalniających w tych strefach. Zmiany należy 

dokonać na drogach gminnych w pobliżu jednostek oświatowych. Ten wniosek 

składałem już wcześniej i teraz go ponawiam.  

– drugi  dotyczy poprawy jakości życia i dostępu mieszkańców oraz uczniów Osiedla 

Górczyn do szerokopasmowego Internetu.  Zgłaszam wniosek, by  rozmawiać                                 

z właścicielami firmy ASTA-NET, aby rozważyć możliwość rozbudowy sieci internetowej 

o kolejny etap, a mianowicie podłączenie do powstałej sieci Osiedla Górczyn. 

Poprawiłoby to w bardzo istotnym zakresie jakość życia i możliwości płynące                                    

z korzystanie z nowoczesnych technologii internetowych.   

– kolejny wniosek dotyczy poprawy jakości i standardów pracy członków OSP w Gminie 

Lubasz. Chodzi o to aby zebrać informacje o potrzebach w zakresie sprzętu wszystkich 

jednostek i na podstawie tej informacji  doposażyć te jednostki zgodnie z ich 

zapotrzebowaniem.  

–i ostatni już wniosek dotyczy poprawy jakości i standardów pracy członków OSP                            

w Lubaszu.  Zgłaszam wniosek, by poczynić starania, aby w roku jubileuszowym 120-
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lecia istnienia OSP Lubasz dokonać pierwszego kroku w kierunku rozbudowy strażnicy                  

i wykonać w porozumieniu z kierownictwem OSP nowego projektu na rozbudowę 

strażnicy w Lubaszu   

7) Józef Cichorek  - nie będę się powtarzał jeżeli chodzi o wniosek z komisji. Jest jednak 

jeszcze akacja naprzeciw Przedszkola w Prusinowie,  w której od 3 lat gnieżdżą się 

szerszenie. Akacja jest spróchniała, dlatego wnioskuje o jej wycięcie. Nie będziemy co 

roku wzywać straży, aby usuwali szerszenie bo przyjadą tak tylko z wodą, a szerszenie 

na drugi dzień wracają. Akacja do wycinki była zgłaszana już dwa lata temu i okazuje się, 

a  Zarząd Dróg nie posiada jeszcze zezwolenia na jej wycięcie.  

– drugi wniosek dotyczy parkingu za cmentarzem (pole marchewkowe) W trakcie 

obchodów Wszystkich Świętych te dziury były porównane to trzeba przyznać, ale 

uważam, że jest to wizytówka Lubasza (przyjeżdżają do nas goście nad jezioro, na 

cmentarz) dlatego trzeba zrobić rekultywację tego terenu   

8) Magdalena Janc Węglewska – zgłaszam wniosek o opłotowanie lub ustawienie barierek 

ochronnych przy skarpie, przy Gimnazjum. Wniosek ten był zgłaszany wielokrotnie i był 

wielokrotnie odrzucany. Chodziło tam o walory estetyczne. Skarpa, która jest od strony 

boiska jest dużym zagrożeniem (mamy moim zdaniem spokojne dzieci bo w innej szkole 

to   mógłby zdarzyć się poważny wypadek) Dochodzi do zepchnięć, nieświadomych 

upadków i chciałabym, by w przyszłości zaplanować opłotowanie lub przynajmniej 

ustawienie barierek, tak by uczniowie nie wychylali się z tej skarpy.  

– Kolejny wniosek dotyczy sporządzenia harmonogramu remontu jednostek 

oświatowych. Taki harmonogram powinien powstać byśmy wiedzieli  czego możemy 

oczekiwać, aby  wnioski, które  wpływają były realne do wykonania.  

– Ponownie zgłaszam wniosek, który zgłaszałam w sierpniu – o wykupienie terenów                   

w Antoniewie i Nowinie na których mogłyby powstać place zabaw. Te wioski jako jedyne 

takich placów nie posiadają i nie maja nawet miejsca na których mogłyby powstać, 

dlatego nie będą mogły się ubiegać o zewnętrzne środki na ten cel.  Taki pierwszy etap 

już zrobiliśmy, ale chciałabym urealnić i urzeczywistnić ten wykup lub dzierżawę 

gruntów.  

9) Marek Wicher – otrzymałem odpowiedź odnośnie wiaty przystankowej, w której to 

odpowiedzi Wójt prosi o wskazanie miejsca ustawienia wiaty, dlatego po rozmowie                      

z mieszkańcami Osiedla Gorajskiego proponujemy by wiatę ustawić przy posesji Pana 
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M.M (działka 1132 - pierwsza droga na Osiedlu Gorajskim od Goraja) Proponuję, by 

autobus wjeżdżał na ul. Bukową i tam się zatrzymywał – byłoby to bardzo bezpieczne.         

Z zatoki tej mogłyby korzystać dzieci z Goraja, które mieszkają bliżej tego osiedla.  

– wnioskowałem już kilka razy o utwardzenie terenów pod selektywna zbiórkę odpadów 

na ul. Winiary. Pan Wyrwa miał bardzo dobry pomysł – chciał zakupić materiały pod 

wszystkie pojemniki w sołectwach, ale okazało się ze chętnych do utwardzenia tych 

terenów nie ma. Mieszkańcy ul. Winiary maja prośbę, aby Gmina czy GZK zakupili 

materiał, a mieszkańcy zrobią już resztę we własnym zakresie – będzie to ładnie                                 

i estetycznie wyglądało. Dlatego proszę o w miarę szybki zakup, aby jeszcze przed zimą 

mieszkańcy mogli to wykonać.  

– na ul. Winiary został zrobiony chodnik z funduszu sołeckiego. Proszę, by w budżecie 

2016 roku znalazły się środki na jego zakończenie.     

– mam pytanie – w związku z tym, że planowana jest 10% podwyżka dla pracowników 

w przyszłym roku  - jak będzie naliczana dla pracowników Urzędu Gminy – czy będzie 

10% w linii prostej od podstawy, czy uznaniowo? 

– jeżeli chodzi o garby to zaraz po wyborach kolega Strawa zgłosił taki wniosek na ulicy 

Poprzecznej. Ja uważałem, że bardziej potrzebne są w okolicy placówek oświatowych – 

ul. Szkolna i Podgórna. W otrzymanych odpowiedziach informowano mnie, że nie ma                

w budżecie środków na ten cel. Może jak Pan Strawa zgłosił ten wniosek to może będą 

zrobione – na pewno by się przydały przy szkole, gimnazjum i dla bezpieczeństwa przy 

przedszkolu.  

– miło wjechać do Gminy Lubasz od strony Klempicza – mój wniosek został zrealizowany 

(tablica wygląda bardzo ładnie)  Będąc na cmentarzu zauważyłem dziury na tym 

„zielonym parkingu” i dlatego zgłosiłem zaraz wniosek, który został wykonany i parking 

doziarniono i wyrównano. Zgłosiłem też wniosek dotyczący wiszących gałęzi przy 

cmentarzu (przy furtce) Zrobiłem zdjęcia, które do tego wniosku dołączyłem. Niestety 

gałęzie jak wisiały tak wiszą i stwarzają zagrożenie bo mogą spaść na osoby tam 

przechodzące. (ktoś wtedy będzie za to odpowiedzialny – nie wiem czy to teren gminy 

czy Lasów Państwowych)   Moim zdanie trzeba by było wynająć kosz i te gałęzie 

pościągać, żeby komuś na głowę nie spadły.    

– na wcześniejszej komisji zgłosiłem wniosek żeby zrobić taki pokaz straży pożarnej na 

co otrzymałem odpowiedź, że większość radnych tam była i widziała jak wygląda                         
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w  naszej remizie. Jak rozmawiałem z radnymi i strażakami to sześciu albo siedmiu 

radnych było i widziało stan faktyczny jaki jest, a jeżeli mamy 15 radnych to nie jest 

większość. Proponuję zatem taki pokaz zrobić na następnej komisji.  

– i teraz jeszcze odnośnie I części tej sesji, która odbyła się tydzień temu – otrzymałem 

telefon służbowy na tej sesji i musiałem go odebrać (bo to telefon trzycyfrowy – od 

burmistrza i jeszcze innych, o których nie będę mówił) i w tym czasie rozpoczęto 

głosowanie, w którym nie chciałem brać udziału i nie głosowałem. Przewodnicząca 

zwróciła mi uwagę, że nie podniosłem ręki -  nie chciałem głosować. Jeżeli była jakaś 

wątpliwość to wystarczyło ponowić głosowanie i wtedy wiadomo byłoby, że nie 

chciałem głosować. 

10) Kazimierz Wicher – ponawiam wniosek, który był złożony wcześniej (sołtysi mieli 

pokazać ile potrzebnych jest dodatkowych lam w danej wsi)  ponawiam wniosek, by 

wziąć pod uwagę rozbudowę oświetlenia w Dębem na osiedlach domków 

jednorodzinnych. Zdaję sobie sprawę z tego jaki mamy budżet, ale trzeba coś zrobić, aby 

te osiedla oświetlić bo szczególnie zimową porą jest tam bardzo ciemno, a mamy tam 

dużo mieszkańców.  

Ad.5 Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych. 

Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali wykaz wniosków. Zapytała czy któryś z radnych ma 

pytania w tej sprawie. Uwag ani pytań nie zgłoszono. Poniżej wykaz wniosków zgłoszonych przez 

radnych. 

L.p Data Zgłaszający Przedmiot wniosku  Uwagi/odpowiedź 

97 3.09.2015 

przed sesją 

Marek wicher Wykonać odwodnienie 
na ul. Powst 

Wielkopolskich 

Pismo D.0003.65.2015 z dnia 28 
września 2015 -odwodnienie 
zostało wykonane 

98 14 września 2015 

nr rejestrowy 8560 

Marek Wicher  Naprawić podjazd do 
przedszkola 

Pismo D.7234.86.2015 z 21 
września – podjazd został 
naprawiony.  

99 29.09.2015 

nr rejestrowy 
9450 

Marek Wicher Zorganizować pokaz 
strażacki w remizie w 
celu przedstawienia 
warunków pracy 
strażaków. 

Pismo SO. 0004.04.2015 z 
16.10.2015- Nie widzi się potrzeby 
zorganizowania pokazu, gdyż 
wszyscy dobrze znają warunki w 
jakich pracują strażacy. 

100 29.09.2015 

nr rejestrowy 
9450 

Marek Wicher Poszukać środki na 
dofinansowanie 
rozbudowy remizy w 
Lubaszu. 

Pismo SO. 0004.04.2015 z 
16.10.2015- Jesteśmy w trakcie 
poszukiwania środków na 
rozbudowę. 
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101 29.09.2015 

nr rejestrowy 
9450 

Marek Wicher 

Magdalena 
Janc 
Węglewska 

 

Wyrównać drogę 
Nowina-Kruteczek. 

Pismo D.0003.86.2015 z dnia 03 
listopada 2015 - droga została 
wyrównana  

102 29.09.2015 

nr rejestrowy 
9450 

Magdalena 
Janc 
Węglewska 

Sprawdzić ilość dzieci 
dojeżdzających 
autobusem szkolnym 
poszczególnym kursem. 

Pismo OŚ. RG. 01.10. 2015 z 
23.10.2015- przeprowadzono 
analizę dowozów do szkół  

103 29.09.2015 

nr rejestrowy 

9450 

Roman 
Gościniak 

Spryskać Barszcz 
Sosnowski środkami 
chemicznymi, aby 
uniknąć jego wycinki    
w przyszłym roku. 

Pismo GG.0003.3.2015 – najlepszy 
okres na jego zwalczenie to wiosna  

L.p. Data komisji Zgłaszający Przedmiot wniosku Uwagi 

77. 

 

24 Wrzesień 2015 
Nr rejestrowy 
9450 

Marek 
Zieliński 

Ustawić lustro z 
środków gminnych 
(koło sklepu) 

 

78. Wrzesień  
Nr rejestrowy 
9450 

Marek 
Zieliński 

Ustawić 3 lampy 
oświetlenia ulicznego w 

kierunku Lubasza oraz 3 
lampy w kierunku 
Dębego. 

 

79. Wrzesień  
Nr rejestrowy 
9450 

Marek 
Zieliński 

Wykonać przepust na 

rowie (rozgraniczającym 
teren Lubasza i Goraja) i 

rozpoczęcie prac 
równania przejętych 
działek pod drogę. 

Pismo D.0003.84.2015 z dnia 03 
listopada 2015r.- w projekcie 
budżetu na 2016r. Zaplanowano 
wykonanie dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej wraz z 
uzgodnieniami wykonania 
przepustu na cieku wodnym nr 345 
w Lubaszu. 

80. Wrzesień  
Nr rejestrowy 
9450 

Marek Wicher Ustawić lustro na ul. 
Szkolnej - można 
wykorzystać lustro 
zdemontowane  

z ul. Zielonej. 

Pismo D.0003.82.2015 z dnia 03 
listopada 2015r- na ul. Słonecznej 
zamontowano znak B-20 „STOP” 

81. Wrzesień  
Nr rejestrowy 
9450 

Marek Wicher Zapytał czy został już 
ogłoszony przetarg na 
wywóz nieczystości. 

Pismo OŚ .0003.2.2015 z dnia 20 
października 2015r.- trwa 
przygotowywanie dokumentacji do 
ogłoszenia postępowania 
przetargowego.  
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82. Wrzesień  
Nr rejestrowy 
9450 

Roman 
Gościniak 

Proponuje poprawić za 
pomocą pracowników 
publicznych chodnik w 
Kruczu ( przy drodze 
wojewódzkiej).  

 

83. Wrzesień  
Nr rejestrowy 
9450 

Magdalena 
Janc 
Węglewska 

Oczyścić ściek przy 
drodze w Kruteczku 
(przy asfalcie) 

Pismo D.0003.90.2015 z dnia 06 
listopada 2015 – ściek został 
oczyszczony  

84. Wrzesień  
Nr rejestrowy 
9450 

Marek Wicher Wysłać pracownika do 
zrobienia rowka przy 
przejeździe kolejowym 
w Lubaszu, aby wody 
opadowe spłyneły z 
przejazdu. 

 

85. Wrzesień  
Nr rejestrowy 
9450 

Andrzej Buśko Przywrócić znak na ul. 
Wiejskiej (zakaz skrętu 
w lewo). 

 

Pismo D.0003.81.2015 z dnia 03 
listopada 2015r- w projekcie 
budżetu na 2016 rok zaplanowano 
zakup znaków, po zrealizowaniu 
zamówienia znaki zostaną 
wbudowane.  

86 Wrzesień  
Nr rejestrowy 
9450 

Sławomir 
Dams 

Zapytał co z tłuczniem, 
który został po budowie 
drogi?  

D.0003.83.2015 – tłuczeń zostanie 
wykorzystany przy budowie 60 
metrowego odcinka drogi 
kończącego I etap budowy.  

87 Wrzesień  
Nr rejestrowy 
9450 

Andrzej Buśko Odkrzaczyć droge w 
kierunku PORTUS-a 

Pismo D.0003.80.2015 z dnia 02 
listopada 2015 -pobocza zostały 
odkrzaczone i wykoszone, 

88. Wrzesień  
Nr rejestrowy 
9450 

Żaneta 
Andrzejewska 

Jacek 
Michalak 

Oznakować nowe ulice 
w Lubaszu. 

Pismo GKM-0003.18.2015 z dnia 
16 październik 2015r.-zakupiono 7 
tabliczek do oznakowania ulic, oraz 
zakupiono 13 tabliczek 
kierunkowych do oznakowania wsi 
Miłkowo.W kolejnych latach będą 
sukcesywnie wymieniane wszystkie 
tablice. 

 

89. 

Wrzesień  
Nr rejestrowy 
9450 

Jacek 
Michalak 

Wydzielić pas dla ruchu 
rowerów na drogach 
jednokierunkowych. 

 

L.p Data sesji Zgłaszający Przedmiot wniosku Uwagi 
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26. 29.09.2015 

nr rejestrowy 

9497 

Marek Wicher Naprawić sygnalizację 
świetlną na ul. B. 
Chrobrego. 

Sygnalizację naprawiono – pismo 
Pismo D.0003.87.2015 z dnia 03 
listopada – odpowiedzi ustnej 
udzielono w dniu 02 października 
br.  

27. 29.09.2015 

nr rejestrowy 

9497 

Romuald 
Gasperowicz 

Zabrać ręczną sikawkę z 

Kruteczka. 
SO.0005.05.2015 z dnia 21 
października 2015 – zostanie 
zabrana  

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje. 

Pan A. G.  – powiedział, że jest mu bardzo miło być tutaj ponownie po roku na tej sali.  

Jak Państwo się domyślacie nie jestem tutaj po to by jakoś Państwa chwalić, ale wrzucić 

trochę dziegciu do beczki miodu m.in. dlatego, że zostałem o to poproszony przez 

mieszkańców.  Z jednej strony czuję się przez mieszkańców zobowiązany, a z drugiej to 

co powiem – są to sprawy natury ogólnej. Chciałbym byście Państwo tym się zajęli                          

i wzięli pod uwagę, ale to Państwa sprawa czy się tym zajmiecie. Biorę pełną 

odpowiedzialność za każde słowo, które wypowiem  i jeżeli coś się nie będzie Państwu 

podobało – jest stenogram i można skorzystać z uprawnień.  Szanowni Państwo miałem 

okazję być dwukrotnie na sesji i niestety przewodnicząca (być może to był początek, ale 

niestety muszę się do tego odnieść) sarkastycznie podeszła do zgłaszającego się do 

wypowiedzi Marka Wichra mówiąc „znowu Pan Marek”  Moim zdaniem był to błąd - 

Pani Przewodnicząca. Mam nadzieje, że takie sytuacje nie mają teraz miejsca. Każdy 

tutaj   z Państwa ma możliwość wypowiedzenie się tak jak ja, dlatego mam nadzieję że 

do takich sytuacji już nie dochodzi. Na tej samej sesji sołtys poruszył tutaj temat 

odchodów, które pozostawiane są przez psy. Zapytałem później sołtysa czy otrzymał 

odpowiedź   w tej sprawie i okazało się że nie. Natomiast Pani Przewodnicząca 

stwierdziła, że będziecie Państwo prowadzić edukację – starałem się w zadaniach rady 

poszukać, ale tego nie znalazłem. Proszę zatem Panią Przewodniczącą o pewien 

obiektywizm – myślę, że sytuacje takie się nie zdarzają – nie może być opcji musi być 

pewien obiektywizm. Niestety na tej samej sesji zostałem czymś zaskoczony jak uchwała 

dotycząca  zajęcia stanowiska w sprawie mediów. Czy Państwo mieliście prawo podjąć 

tą uchwałę – pewnie tak. Natomiast ja analizowałem i sprawdziłem w jakich 

okolicznościach powstała ta uchwała.  Otóż na komisji, która odbyła się 3 dni wcześniej 

zgodnie z protokołem znajdującym się na stronie jest zapis, że stanowisko będzie 
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wypracowane na tejże komisji. Po czym w dalszym punkcie stanowisko to odczytała 

Magdalena Janc Węglewska do którego odniósł się Pan Strawa (bodajże w sprawie 

herbu) i ktoś jeszcze. Rodzi się moje pytanie – w jaki sposób powstają uchwały? – 

załącznik do uchwały stanowi integralną część uchwały. W związku z czym chciałbym się 

dowiedzieć i uzyskać informacje od Państwa w jaki sposób powstają uchwały w Urzędzie 

Gminy w Lubaszu oraz w jaki sposób powstała ta konkretna uchwała bo nie byłoby fajnie 

gdyby ta uchwała powstała na prywatnym komputerze i została tutaj przyniesiona przez 

prywatną osobę, stworzona gdzieś po ciuchu.  Od tego jest to miejsce w którym tutaj 

się znajdujemy, na posiedzeniu komisji – nie widziałem żebyście Państwo nad tą 

uchwałą pracowali. To że Państwu się nie podoba jakieś medium – internetowe – to 

Państwa sprawa. Państwo jesteście osobami publicznymi i przysługuje Wam ochrona. 

Jeżeli czuliście się urażeni, znieważeni czy zniesławieni to można taką sprawę wnieść do 

sądu. Obawiam się, że po moim wystąpieniu zostanę również taką uchwałą objęty.  

Chciałbym się dowiedzieć czy ta uchwała przeszła przez biuro rady – takie dokumenty w 

biurze rady powinny powstawać, a wydaje mi się – wręcz wskazują  na to dokumenty ze 

strony internetowej, że powstała gdzie indziej.  Kolejna sprawa, którą chciałbym 

poruszyć, a którą zostałem poproszony  (państwo macie obowiązek kontroli Wójta,                          

a Wójt może robić sobie co chce) to przyjęcia pracowników. Gdzieś tam w regulaminie 

wprowadzono, ze Wójt przyjmuje pracowników (co jest lekką niezręcznością)                                 

w poniedziałki, środy i bodajże  piątki – jest pytanie czy to termin fakultatywny, 

obligatoryjny, czy może deklaratywny? Chciałbym wiedzieć czy w ten sposób Wójt nie 

łamie regulaminu – czy Wójt jak jest w Urzędzie nie powinien przyjmować pracowników. 

Szanowni Państwo następna sprawa, która niepokoi mieszkańców (którzy czują się 

zainteresowani) jest fakt zatrudniania określonych osób. Otóż odbył się konkurs na 

stanowisko ds. promocji pracowników, który został poprzedzony zmianą regulaminu. 

Zgodnie z tym regulaminem w m-cu - 16 czerwca powstały dwa tożsame stanowiska 

jedno do pozyskiwania środków i promocji, a drugie ds. promocji i pozyskiwania 

środków. Dnia 17 czerwca ogłoszono konkurs na stanowisko ds. promocji i pozyskiwania 

środków. Nie wiem z czego to wynikało i z jakiej potrzeby. W każdym razie problem 

powstał   i chciałbym, abyście Państwo to zbadali – czy Wójt nie naruszył uchwały, którą 

sami Państwo podjęliście, gdyż zgodnie z uchwałą Państwo wyraziliście zgodę na 

rozwiązanie Straży Gminnej z terminem 31 lipca. Natomiast w tymże regulaminie                    



str. 39 

 

z 16 czerwca tej Straży już nie było. W związku z tym w moim przekonaniu Wójt nie 

wykonał uchwały  - proponuję żebyście Państwo zbadali tą sprawę.  Może to zwykły 

przypadek, ale  wokół zatrudnienia Pani Liliany Helwich stworzyło się wiele 

niedomówień  (może to tylko pomówienia) związanych  z horrendalnym 

wynagrodzeniem. Chciałbym żebyście Państwo stwierdzili jakie wynagrodzenie 

początkowe otrzymała Pani Liliana Helwich? Czy od tej pory otrzymała jakieś nagrody, 

jakieś gratyfikacje finansowe w związku    z zatrudnieniem. Promocja jest istotną rzeczą, 

pozyskiwanie środków jest też istotną rzeczą. Natomiast taka drobna uwaga -  środki 

unijne tak naprawdę możliwe będą do pozyskania dopiero od połowy przyszłego roku. 

Oczywiście to sprawa Wójta jakie osoby zatrudnia i ma takie prawo. Natomiast byłoby 

nie fer i Waszym zadaniem jest sprawdzić czy w porównaniu do Pana Łusiewicza i innych 

pracowników Urzędu Pani Helwich nie otrzymała wyższego wynagrodzenia, ponieważ 

wokół tego stworzyły się jakieś dziwne historie, a być może tylko pomawiające Wójta. 

To są takie podstawowe rzeczy kontrola Wójta, która jest jednym z ważniejszych 

elementów Waszej pracy. Myślę, że istotnym elementem, o którym warto wspomnieć i 

chciałbym się dowiedzieć to rekultywacja jeziora lubaskiego. Dzisiaj słyszeliśmy, że jakaś 

kwota została na ten cel przeznaczona  (w ubr. 50 tys.) Chciałbym się dowiedzieć bo 

słyszałem, że te środki zostały nawet zwiększone ( zgodnie z pozwoleniem wodno – 

prawnym miesięcznie do jeziora można dopuszczać 22 litry  piksu miesięcznie, z 

wyłączeniem okresu zimy tj. około 200 litrów czy kg na rok) czy Wójt uregulował faktury 

za poprzedni rok dla pana Posiadłowskiego?, czy w tym roku płacił?  i kto realizuje to 

zadanie?   Jako ciekawostkę Państwu powiem, że   kilogram piksu kosztuje 50 gr. Myślę, 

że tutaj jest też pole do popisu – w jaki sposób gospodarzyć pieniędzmi i w  jaki sposób 

można te środki zaoszczędzić.   Na początku   z dużą wiarą ludzie   spoglądali na nową 

władzę. Obiecywaliście Państwo oszczędzanie, brak kolesiostwa  - czy tak jest? Sami 

powinniście to ocenić bo np. jeżeli Pani Helwich otrzymała wynagrodzenie wyższe niż 

Pan Łusiewicz to może nie przejaw kolesiostwa, a koleżankowstwa.  Jeżeli gdzieś tam 

spowodowałem, że będziecie Państwo mieli więcej pracy to przykro. Myślę, że będziecie 

Państwo wywiązywali się z zadań związanych  z kontrolą Wójta. Pewnie wiele rzeczy jest 

moją subiektywną oceną lub subiektywną opinią ludzi, którzy mnie poprosili                                      

o wypowiedź. Natomiast uważam, że winniście Państwo wziąć je pod uwagę. Myślę, że 
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otrzymam odpowiedź na te wszystkie poszczególne pytania – może to być nawet na 

stronie internetowej lub w inny dostępny sposób.  

Żaneta Andrzejewska – jestem radną pierwszą kadencję i zostałam od razu rzucona na 

szeroką wodę, na przewodniczącą. Cały czas się uczę i nikogo nie chcę obrazić. Jeżeli 

kogoś uraziłam to przepraszam. Nie powtarzają się sytuacje,  o których Pan wspomniał. 

Mam nadzieję, że nie będę popełniała błędów.  Miło mi, że ktoś zwraca mi uwagę bo 

wtedy jest mi łatwiej jak gdyby dostosować się i nie popełniać błędów. Dziękuję za 

wszystkie sugestie, które wezmę pod uwagę i będę starała się wykonywać jeszcze lepiej 

swoje obowiązki.  

Wójt Gminy – radni otrzymają oczywiście odpowiedzi pisemne na zgłaszane pytania                    

i interpelacje. Natomiast tak na szybko chciałbym się odnieść do niektórych z nich. Jeżeli 

chodzi o harmonogram przebudowy i naprawy chodników oraz harmonogram 

koniecznych remontów w budynkach oświatowych to przygotowujemy się do tego. 

Jeżeli chodzi o oświatę to jesteśmy dalej bo prawie wszystkie potrzeby znamy. Będzie 

też pełna inwentaryzacja stanu chodników gminnych i tutaj po inwentaryzacji pełne 

wnioski zostaną Państwu przedstawione. Co do tego czy przebudowa zostanie przyjęta 

w przyszłym budżecie to  oczywiście to Rada Gminy zdecyduje, który chodnik wejdzie 

do budżetu,  czy która droga – jakie zadania będą w ogóle wykonywane, a jakie nie 

wejdą. Kwestię  wycinki drzew zgłosimy do Zarządu Dróg Powiatowych bo to przy drodze 

powiatowej. Sprawa interpelacji, a może tego co działo się wcześniej,  co powiedział Pan 

Marek Wicher przy podnoszeniu podatków czy ustalaniu stawek na rok przyszły to 

muszę tutaj sprostować, ponieważ w złym świetle została przedstawiona funkcja Wójta 

jak również Rady Gminy. Jeżeli chodzi o wzrost o 50 gr od podmiotów gospodarczych to 

jest 2,38%. Natomiast w ubiegłym roku Rada Gminy  podniosła o 2,43% - dwa lata temu 

o 2,50%,  a trzy lata temu o 3,95% - od tego czasu jest to najniższa podwyżka. Jeżeli 

chodzi  o grunty to (i tutaj jeżeli chodzi o prowadzenie działalności gospodarczej) to                     

w tym roku podwyżka o 1,35%  - w 2014:  2,77%, w2013 – 2,86% i  w 2012 – 4,47% co 

oznacza, że jest to również najniższa podwyżka. To nieprawda, że Gmina Lubasz 

odpycha inwestorów, a przyciąga. Świadczy o tym informacja na stronie internetowej        

o gruntach inwestycyjnych, świadczy również to, że na I części sesji podjęliście radni  

uchwałę o zwolnieniach dla przedsiębiorców w ramach pomocy de minimis. 

Zachowujemy się odwrotnie - Wójt i Rada Gminy w stosunku co do tego co Pan mówi. 
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Również jeżeli chodzi o stawki za środki transportowe – wskazuje Pan, że powinna Rada 

Gminy najpierw wybudować drogi, a później podwyższać stawki. Pragnę podkreślić, że 

w poprzedniej kadencji wybudowano tylko jedną drogę – ul. Poprzeczna za kwotę                    

300 tys. zł. Został przebudowany chodnik na ul. Podgórnej od Pana R. do przedszkola                 

i jeszcze jeden fragment. Natomiast już w pierwszym  roku tej kadencji dołożyliśmy               

502 tys. zł do przebudowy drogi Sokołowo – Kamionka. Dodatkowo przekazaliśmy              

9.225 zł na opracowanie dokumentacji na wybudowanie chodnika w Kruczu (nie 

wiadomo czy zostanie w tym roku zakończone, dlatego może się okazać, że będziemy 

płacić  w przyszłym roku) Natomiast już w tym roku na pierwszej części tej sesji 

podjęliście Państwo radni uchwałę na dofinansowanie II etapu drogi Sokołowo – 

Kamionka na kwotę 363.725 zł. Wójt zaznaczył, że w poprzedniej kadencji   byli obaj 

radnymi – Pan Marek  jest już  IV kadencję i troszeczkę dziwi się temu co mówi, jakby               

o pewnych rzeczach zapomniał.  Stwierdził, że na pewno nie jest tak dobrze, że nie 

mogłoby być lepiej, ale też nie jest tak źle żeby nie mogło być gorzej. Jeżeli chodzi                       

o budżet to jeszcze trzeba trochę czasu, aby móc go podsumować. Niemniej jednak               

w 2014 roku przy podobnej wielkości budżetu na inwestycje przeznaczono około 1 ml 

160 tys. zł  - w tym roku w planie było około 1,3mil zł, a obecnie przy zmniejszonym 

kredycie o 100 tys. zł  wykonanie zamknie się najprawdopodobniej kwotą 1.964 tys. zł. 

Zwrócił uwagę, że    z 550 tys. na obsługę długu zeszliśmy  (bo dopiero teraz weźmiemy 

kredyt) do  350 tys. zł  W planie było zaciągniecie pożyczki w wysokości 192. 152  zł  i tą 

pożyczkę zaciągnęliśmy na zadanie budowy wodociągu Nowina i wodociągu i kanalizacji                                 

w Lubaszu. Planowaliśmy kredyt na 330 tys. zł, a weźmiemy 230 tys. zł.  Dlatego ten 

budżet, nasze działania  (na ten budżet wpłynęły kwoty z rozliczeń, ale także                                     

i z prowadzonych oszczędności, również z oszczędności w Urzędzie Gminy),  swiadczą, 

że za gospodarowanie środkami publicznymi nie mamy się czego wstydzić.  Sprawa 

miejsc zbiórki selektywnej – na spotkaniu w GOK był również Prezes GZK  i proponował 

sołtysom, że GZK zakupi kostkę POZBRUK prosząc aby sołectwa same utwardzały te 

miejsca. Nie ingerowaliśmy już dalej. Najprawdopodobniej będziemy musieli wykonać 

to sami. Sprawie się przyjrzymy w całej Gminie Lubasz nie tylko jeżeli chodzi                              

o ul. Winiary. Kolejna sprawa – chciałbym się odnieść do mojego poprzednika pana A.G. 

Bardzo się cieszę, że Pan czuwa i miło mi Pana widzieć – zapraszam Pana tak jak już 

wszystkich wcześniej zapraszałem na uroczystą sesje z okazji 25-lecia samorządu, która 
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odbędzie się 11 grudnia br. W kwestii rekultywacji jeziora to w poprzednim roku  nikt 

inny jak  nie Pan zostawił mnie ze spadkiem prof. Podsiadłowskiego. Już na uroczystej 

sesji, kiedy składałem ślubowanie powiedział mi Pan o tym problemie pokazując notatki. 

Ja później dotarłem do materiałów, do wszystkich dokumentów z tym związanych                           

i powiadomiłem Radę Gminy. Pan profesor bez żadnego zlecenia, bez żadnej umowy  

dokonał rekultywacji jeziora na co przedstawił  Panu notatkę, która wpłynęła we 

wrześniu albo październiku ubr. I była to kwota 40-45 tys. zł.  Powiadomiłem też 

profesora (człowiek dużej wiedzy i umiejętności, który dużo może pomóc w kwestii 

naszego jeziora i bardzo szlachetny), który już w pierwszej rozmowie powiedział, że 

jeżeli nie mogę mu tych pieniędzy zapłacić to dla niego ważniejszy od pieniędzy jest  

proces rekultywacji, który nie został przerwany. Bardzo profesorowi podziękowałem, 

ale nie mogłem zapłacić bo nie miałem ani zleceń, ani żadnej umowy. Następna praca, 

która miała być wykonana to inaktywacja fosforu i przyciągniecie aeratora w miejsce 

zimowego odpoczynku za co otrzymał wynagrodzenie na podstawie umowy                                    

w wysokości 10 czy 15 tys. zł, a nie 45 tys. zł. Powiedział Pan też wtedy,  że sprawę 

załatwi następny Wójt i ja to rozumiem - to pewne odsunięcie problemu.   W tym roku 

natomiast kwota przeznaczona na ten cel to 20 tys. zł po poprawkach do budżetu. 

Doprowadzę do spotkania profesora z wędkarzami - co się  nie zdarzało lub bardzo 

rzadko się zdarzało. Nasi wędkarze bardzo się ucieszyli – w Pile w zarządzie jest pani 

ichtiolog i prezes, którzy znają nasze jezioro i chcę abyśmy mieli wspólna politykę 

rekultywacji tego jeziora, ale politykę opartą o pozwolenie wodnoprawne i konkretne 

zlecenia oraz rozliczenia konkretnej pracy. Nie mówię tutaj, ze profesor zrobił coś nie 

tak, ale ze strony Gminy Lubasz zostało to niedopilnowane. W kwestii organizacji pracy 

w Urzędzie, w których godzinach przyjmuję pracowników, a w których nie to domena 

kierownika, dlatego dla lepszej organizacji są wyznaczone dni i godziny, gdzie pracownik 

może przyjść porozmawiać o problemach czy podpisać dokumenty.  (to nie tylko ten 

czas wyznaczony bo dzisiaj jest czwartek, a przyjąłem ponad połowę pracowników). 

Natomiast też dla dobrej organizacji i to pracownicy wiedzą, że w poniedziałek środę                     

i piątek  w godz. od 8 do 10:30 mogą przyjść i ja jestem dla nich (oczywiście zdarza się, 

że ktoś z zewnątrz przyjdzie bo jest tutaj przejazdem z Urzędu Wojewódzkiego czy 

Marszałkowskiego bo jest w Starostwie i chce porozmawiać)  Natomiast co do 

zatrudniania to nie ma tutaj  żadnych tajemnic był ogłoszony konkurs – zgłosiła się tylko 
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Liliana Helwich i w trzyosobowym składzie (Skarbnik, Sekretarz i ja ) dokonaliśmy oceny 

i Pani Liliana już pracuje. Co się zmieniło – lepsza organizacja pracy z organizacjami 

pozarządowymi. Pan Andrzej Łusiewicz przeszedł na stanowisko ds. zaopatrzenia wsi                

w wodę i kanalizację. W kwestii pozyskiwania środków to oczywiście termin późniejszy, 

ale zanim do tego dojdzie konieczne jest wcześniejsze  przygotowanie inwestycji. Na 

komisji poprosiłem radnych – Przewodniczącego Komisji Andrzeja Buśko, Pana Romana 

Gościniaka, Pana Marka Wichra oraz Pana Zenona Koplina i sołtysa Pana Bogdana Hana  

o członkowsko w takiej grupie,  która ma popracować nad koncepcją rozbudowy sieci 

wodnej i kanalizacyjnej. Oczywiście w skład tej grupy wejdą także pracownicy Urzędu, 

ja, Prezes GZK oraz pracownicy z dużym stażem z innych jednostek. Opracowanie takiej 

koncepcji to koszt kilku czy kilkunastu tys. zł., a  my chcemy popracować sami, żeby była 

to koncepcja wytyczająca główne kierunki działania. Rozmawiałem z Prezesem Panem 

Witoldem Węgierkiem i jestem o tyle mądrzejszy, że przedstawił mi wszystkie źródła 

wodonośne. (ma bardzo dużą pamięć i wiele lat pracował na naszym terenie) Jego 

zdaniem niekoniecznie może rozbudowywać SUW Lubasz, a przede wszystkim dociążyć 

SUW Stajkowo i SUW Sokołowo, ponieważ przesył wody na duże odległości nie jest 

problemem. Nie   oznacza to, że SUW Lubasz nie będzie rozbudowany. To pokaże nam 

ta strategia rozbudowy i modernizacji sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. Dodatkowo 

w prowizorium budżetowym planujemy rozbudowę oczyszczalni ścieków, sieci 

kanalizacji sanitarnej w Stajkowie czy też projekt na zakończenie budowy drogi 

Antoniewo – Krucz. To nie było planowane, ale chcemy aplikować z PROW-u i otrzymać 

3 mln.zł , gdzie koszt powinien być w granicach 4,6 mln zł. Dodatkowo zakupiliśmy grunt 

za Urzędem Gminy na parking i tutaj również w ramach zagospodarowania chcemy 

aplikować o środki. Wykupujemy również na Osiedlu Górczyn teren pod plac zabaw                   

i boisko. Kupujemy również teren pod parking na ul. Podgórnej. Co ważne w tamtej 

kadencji nie pomyśleliśmy jako gmina o dzieciach, dlatego od września dzieci poszły do 

szkoły w systemie dwuzmianowym.  Nie było zaplanowanych środków na budowę                           

i modernizację szkół. W ramach poprawek do budżetu kwota blisko 280 tys. zł, a dzisiaj 

kolejne 61 tys. zł została przeznaczona na przebudowę Szkoły Podstawowej w Lubaszu 

– budynek nr 4 i to nie jest tak, że to sobie wymyśliliśmy i to jest tylko nam potrzebne – 

my myślimy o dzieciach, żeby miały lepszy komfort i lepsze warunki pracy i w  ramach 

tego zlikwidować dwuzmianowość w gminie. Były konsultacje z dyrektorami i rodzicami. 
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Doszliśmy do wniosku, że przebudowujemy również górę i jesteśmy obecnie po 

przetargu na kwotę 224, 5  tys. zł. Te działania świadczą, że się dobrze gospodarzymy, 

że wybieramy zasadne cele, że mamy dobrze obrany kierunek. Nie oznacza to, że 

uważamy, że to co robimy to jest jedna jedyna właściwa droga – konsultujemy ze 

społeczeństwem. Obecnie kończymy Strategię Rozwoju Gminy. Oprócz firmy, która nam 

to opracowuje powołałem zespół,  który intensywnie nad tym pracuje. Będą na pewno 

jeszcze spotkania z mieszkańcami  - może nawet ankieta. W ramach tej Strategii 

Rozwoju Gminy będzie plan inwestycyjny. Natomiast co do jakości i przejrzystości  pracy  

Wójta, czy pracowników  zawsze każdy  może przyjść (nie trzeba czekać do sesji)                                   

i zapytać i tak też było z Panem radnym Markiem Wichrem,  który chciał dokumenty                            

w sprawie wyłonienia firmy na sprzątanie. Zapytał radnego czy dokumenty otrzymał? 

Marek Wicher – tak otrzymałem, ale stwierdzam, że gmina zapłaciła 5 razy więcej niż 

gdyby to zrobił Miejski Zakład Komunalny  i tak to rozstrzygnąłem. W temacie jestem 

nie od dwóch lat ale od trzydziestu. W tym konkretnym przypadku gmina zapłaciła pięć 

razy więcej za zebranie 1 tony piasku.  

Wójt Gminy – to rozstrzygnęła Komisja Rewizyjna, której wyniki Pan otrzymał.  Bardzo 

Państwu dziękuję za słowa, które mają docelowo doprowadzić do zmiany czegoś co 

może kuleje.  Następnie podziękował za uwagę i życzył wszystkim miłego popołudnia.  

Pan A. G. – Szanowni  Państwo i Panie Wójcie oczywiście to nie atak, ale to jest miejsce, 

w którym możemy zadawać pytania. Ja mogę przyjść do Wójta oczywiście, ale to jest to 

forum, żeby rozstrzygać i Państwo winniście rozstrzygać na Komisjach. Dziękuję Panu za 

informację, ale chcę trochę zmusić radnych, by kontrolowali Pana i zmusić ich, aby 

zwrócili uwagę na niektóre sprawy. Pan ma prawo jak najbardziej do przyjmowania                        

i zatrudniania i podejmowania decyzji. Są pewne  moje wątpliwości, i nie tylko moje – 

odnośnie tego regulaminu organizacyjnego na stronie internetowej. Ostatni jest                             

z miesiąca czerwca,  inna struktura organizacyjna jest w BIP, a inna struktura 

organizacyjna na oficjalnej stronie Urzędu Gminy. Proszę zwrócić na to uwagę – chodzi 

o tą przejrzystość i transparentność. Proszę umieścić wszystkie zarządzenia Wójta – nie 

tylko pojedyncze, wybiórcze. Chciałbym, abyście Państwo udzielili mi informacji 

dotyczącej prof. Podsiadłowskiego – jeżeli Pan uważa Panie Wójcie, że przekazanie prof. 

10 czy 15  tys. zł za ściągnięcie aeratora i oprysk (który ja oceniam na kwotę 200 zł) jest 

zasadne to jak najbardziej – to Pana decyzja suwerenna i ma Pan do tego prawo. Jeżeli 
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Pan chce kogoś zatrudnić to też Pana sprawa, ale chciałbym, aby radni sprawdzili. Ten 

element powstawania uchwał,  w jaki sposób one powstają. To również w interesie Pana 

Panie Wójcie, aby nie popełniać błędów – ten regulamin organizacyjny, gdzie Straż 

Gminna ma być rozwiązana 31 lipca, a nie ma już jej w strukturze z 16 czerwca to chyba 

coś nie tak. Być może to błąd ludzki, każdy ma prawo się mylić. Myślę, że otrzymam 

odpowiedź, a jeżeli nie to Państwa sprawa.  

Wójt Gminy – dopowiem tylko dwa zdania. Nie mówiłem tutaj, że za sprysk piksem – 

inaktywacja fosforu, a to już coś innego. Pan Panie A. wie, że to metoda opatentowana 

profesora. Badania za które nie zapłaciłem około 50 tys. były wykonywane od marca, 

kwietnia aż do września, czyli za Pana kadencji również. Natomiast nie mówiłem, że to 

sprysk piksem – to inaktywacja fosforu i przyciągniecie aeratora. Wójt zapytał czy miał 

zapłacić 45 tys. i stwierdził, że nigdy by tego nie zrobił bo płaci się za pracę. Jeżeli mam 

wątpliwości - działam zgodnie z prawem – przede wszystkim z tym co mi sumienie mówi.  

W kwestii regulaminu sprawdzimy – z informacji jakie posiadam to podstawą zmiany 

regulaminu jest już wypowiedzenie o pracę. Jeżeli chodzi o Straż Gminną to podjęliśmy 

decyzje dwiema uchwałami – pierwsza intencyjna i druga rozwiązująca, gdzie mieliśmy 

pozytywną opinię Komendanta Wojewódzkiego Policji z Poznania. Ponadto na 

wszystkich zebraniach wiejskich pytaliśmy (nie tylko  czy likwidujemy czy zatrzymujemy, 

ale były trzy pytania, a dopiero 4 wariant to było rozwiązanie straży – była możliwość 

też wskazania swojego 5 wariantu) i 76% mieszkańców stwierdziło, że rozwiązujemy 

straż. Być może było niedopatrzenie naszej rady poprzedniej kadencji przy powołaniu 

Straży - może należało zapytać mieszkańców czy chcą jej powstania. W związku z tym, 

że Panie zatrudnione w Straży Gminnej  otrzymały wypowiedzenie już w czerwcu 

(obowiązywało trzymiesięczne) to z mojej wiedzy regulamin został zmieniony prawnie             

i prawidłowo.  

Marek Wicher – powiedział, że ma prośbę do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, aby 

przy odpowiedzi na jego pytanie, w protokole podany był skład Komisji biorącej udział 

w pracy oraz, aby przy odpowiedzi były wszystkich podpisy, ponieważ odpowiedzi które 

otrzymał są podpisane tylko przez przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, dlatego nie 

wie czy komisja zebrała się jednoosobowo, dwuosobowo czy trzyosobowo.  Chcę, żeby 

to było przepisane i przez wszystkich członków podpisane, żeby było wiadome, że 

wszyscy członkowie uczestniczyli w tym posiedzeniu.  
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Jacek Michalak – to co Pan otrzymał to odpowiedź na Pana pytania, a nie protokół – 

protokół został podpisany przez wszystkich.  

Marek Wicher – czułbym się lepiej gdyby było to podpisane przez wszystkich, że brali  

udział.  

Pan P.B. – nie byłem od samego początku i mam pytanie nie do Pana Wójta (na pewno 

odpowie), ale może do radnego najstarszego stażem Pana Józefa Cichorka – jak Państwo  

widzi możliwość, jak zachęcić  przedsiębiorców   takich jak ja by inwestowali w tej 

gminie? Może powie mi Pan jakie kwoty podatku od nieruchomości są w Czarnkowie, 

Trzciance czy Wieleniu. Na jakiej podstawie dzisiaj głosował Pan za wprowadzeniem 

tych stawek, za ich podniesieniem? – nie ważne o ile – ważny sam fakt podwyższenia 

Józef Cichorek – zapytał czy ktoś widział, żeby podatki były zmniejszane skoro wszystko 

idzie w górę? Rolnicy wszyscy płacą podatki. Uważam, że nie możemy obniżać 

podatków, mamy już wcześniej przegłosowane ulgi dla inwestorów, radni już je 

przegłosowali. Zapytał czy wyjątek ma być dla P.B.  

Pan P.B powiedział, że nie uzyskał odpowiedzi na żadne pytanie. 

Józef Cichorek – nie wiem jakie są podatki w Wieleniu czy gdzie indziej bo nie muszę 

tego wiedzieć.  

Pan P.B. – chodzi o to, że Gmina czy Miasto Czarnków wstrzymały się ze wzrostem 

podatku i może żeby był Pan świadomy należałoby  poczytać czy pointeresować się. 

Jeżeli chodzi o Miasto Trzcianka to inwestorzy płacą najniższe podatki i jest to stawka 

18, 60 zł i jest to najniższa stawka w powiecie.  

Jacek Michalak – podnieśli o 3%    

Pan P.B. zapytał w jaki sposób radny chce zachęcić (nie jego bo on już tutaj jest od 

pewnego czasu) inwestorów, przyszłych pracodawców by w tej gminie inwestowali? 

Chodzi o pozostałe grunty, które Wójt wskazał i dlatego chce konkretnej odpowiedzi od 

radnego. Zapytał jak radny, który jest pięć kadencji zachęci podmioty do inwestowania 

w tej gminie? 

Józef Cichorek – nie jest Pan doinformowany bo jestem 7 kadencje i moim zdaniem 

jeżeli są już ustalone ulgi i zwolnienia to wystarczy. Nie można nikomu dokładać, żeby 

przyszedł. Zaznaczył, że podatek rolny jest na niższym poziomie tylko w Lubaszu                              

i Połajewie, a w pozostałych gminach przyjęty jest maxa. Budżet to podatki, jeżeli coś 
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ma być zrobione to muszą być wpływy, podatek od nieruchomości płacą wszyscy. 

Natomiast gdyby wszystkie podatki obniżyć to wystarczy tylko na konsumpcję.  

Magdalena Janc Węglewska ustosunkowując się do wypowiedzi Pana A.G powiedziała, 

że nie wie skąd ma takie informacje, że stanowisko zostało wypracowane na 

komputerze (prywatnym komputerze co zabrzmiało jak groźba) Zostało przedstawione 

Radzie pod dyskusję po tym jak mieszkańcy zwrócili na to uwagę – to jest jak gdyby głos 

mieszkańców. Jestem radną największego chyba okręgu wyborczego – trzy wioski i to 

mieszkańcy pytali co mamy za media w Lubaszu – chodzi o portal Pana P.B. To 

stanowisko zostało wypracowane przez mieszkańców i przez nas. Te sugestie tam 

zawarte dotyczące herbu, posługiwania się nazwą i sesji (niejeden z nas ucierpiał na tym 

w jaki sposób został przedstawiony) wypływały od mieszkańców. Nie rozumiem skąd 

pomysł, że było to wypracowane na komputerze skoro wszystko było Radzie 

przedstawione na komisji  i nikt z radnych nie wniósł zastrzeżeń. To był głos 

mieszkańców, których my reprezentujemy. Już później zostało to tak przedstawione 

niektórym osobom kto przedstawiał stanowisko i niejednokrotnie z tego powodu 

ucierpiałam i dorzucano mi niejednokrotnie  inne sprawy, których autorką nie byłam. 

Stwierdziła, że Pan A.G. zaprezentował stronniczość. To był głos mieszkańców i radnych 

– można jeszcze sprawdzić w protokole, że nikt się temu nie sprzeciwiał. Zaznaczyła, że 

może źle zrozumiała, może chodzi generalnie o uchwały, a nie tylko tą jedna uchwałę.  

Pan A.G. – możemy tutaj dyskutować, ale konkretnie w sprawie tej uchwały w protokole 

jest napisane, że stanowisko zostanie wypracowane na posiedzeniu komisji po czym 

zostało przez Panią odczytane. Stanowisko wypracowane oznacza, że powstaje                             

w dyskusji, a nie poprzez odczytanie. Państwo rozumiecie stanowisko wypracowane 

powstaje w dyskusji, a  ono zostało odczytane. To problem do rozstrzygnięcia czy Pani 

odczytała, czy to było Pani zdanie, czy Pani miała przygotowane  - chyba, że się Pani tego 

wstydzi  

Magdalena Janc Węglewska – to była propozycja, a dalej dyskusja, której nie było. Nie 

wstydzę się swojego zdania. Uderzyło mnie to, że przygotowane zostało na prywatnym 

komputerze to brzmi jak śledztwo. To taka Pańska stronniczość. Nie wiem w jaki sposób 

funkcjonuje Pan w tej gminie bo ja Pana nie widzę na ulicy. My kiedy spotykamy się,                   

a mam kontakt nie tylko z młodymi ludźmi, którzy na ten portal wchodzili (nie cieszy się 

już na pewno taką popularnością jak kiedyś) to muszę powiedzieć, że to nawet wstyd 
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dla gminy bo nawet dzieci w szkole o nim opowiadały. My jako Rada nie chcieliśmy się 

utożsamiać z tym portalem bo wprowadzał on ludzi w błąd.  

Pan A.G. – jak funkcjonuję w tej gminie to moja prywatna sprawa. Jeżeli tutaj 

dyskutujemy to może się to Pani podobać albo nie. Decydując się na wybór musiała Pani 

brać pod uwagę także krytykę.          

Marek Wicher -  zwracając się do radnej Magdaleny Janc Węglewskiej poprosił o telefon,  

aby wyjaśnić o jakie informacje chodziło bo nie są w jakiejś tajnej organizacji NATO. 

Jeżeli mieszkańcy pytają co na sesji było to udziela odpowiedzi. Nie chciał urazić Pani 

Magdaleny bo nie ma czym, a jeżeli tak się stało to należało zadzwonić i sprawę można 

było wyjaśnić. Następnie zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa 

i Ochrony Środowiska z zapytaniem – jakie widzi rozwiązanie, aby mieszkańcy wszyscy 

wywozili szamba do oczyszczalni,  bo niektórzy nie wywożą wcale tylko gdzieś po lasach, 

rowach. Zapytał gdzie tu ochrona środowiska. Jaki pomysł ma Przewodniczący Komisji, 

żeby ten problem rozwiązać?  

Pan P.B. powiedział, że nie chciał wcześniej zabierać głosu na temat Info-lubasz. Portal 

powstał aby ludzi łączyć, a nie dzielić. Informować obiektywnie co się w gminie dzieje. 

Info- lubasz od samego początku jak powstało nigdy nie było stronnicze. Może 

udostępnić dane wejść na portal. Na dzisiaj i można to sprawdzić jest ponad 6.000 osób 

gdzie gmina na 7.000 tys. Nasuwa się pytanie czy warto, czy nie warto. Jest to mój czas, 

moje pieniądze, żeby uświadomić mieszkańcom co się tu wyrabia. Co się tutaj dzieje                     

i jakie są podejmowane decyzje na sesji. Po prostu jest nieraz żenada – jeżeli patrzę na 

to wszystko to jest kabaret lepszy od MRÓWKI. Nie chciałem zajmować stanowiska, ale 

muszę bo jeżeli dostaję od gminy odpowiedź odnośnie herbu, że herb to jest jakiś „kóń” 

i to ktoś podpisuje to mnie jako mieszkańcowi wstyd. Jeżeli komuś info lubasz 

przeszkadza to może poprowadzić lepiej – brama jest otwarta od 8 rana, zachęcam                          

i jestem na współpracę gotowy. Z poprzednim Wójtem nie było żadnych problemów ani 

z herbem, ani z powielaniem artykułów i co się teraz okazuje, że nie można,  a kto je 

podpisuje? - Liliana Helwich. Nie wiem gdzie gmina zabrnęła?  nie wiem czy jest to 

strona publiczna czy Liliany Helwich  

Józef Cichorek odpowiadając Panu Markowi powiedział, że Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa nie jest od kontroli. My możemy powołać komisję. Niemniej jednak są od tego 



str. 49 

 

służby – policja i GZK, który wie kto wywozi, a kto nie. Od tego nie jest Przewodniczący 

Komisji Rolnictwa, aby sprawdzał kto wywiózł szambo, a kto nie.  

Marek Wicher – Chciałem, aby Pan jako Przewodniczący zaproponował i cieszę się, że 

coś w tej sprawie się ruszy.  

Ad. 6. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała wszystkim za udział w sesji i wobec wyczerpania 

porządku zamknęła obrady XIV sesji rady Gminy Lubasz 

Sesja zakończyła się o godz. 17:40 

Protokołowała Janina Szwerkolt 

Sekretarz Józef Cichorek  


